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to knock the man out and then they were going to rob 
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the house. 

He went to the back room he 

said, and he went into the bedroom. He took the 

tire iron, hit the person in the head. The person 

came up. He said the person had kind of like sat 

up, you know. He said he hit the person in the head 

with the iron, iron, iron, iron, fist; iron, iron, 

iron, iron, fist. 

Q. 	Was this person making any noise or 

doing anything? 

A. 	Yes. Yes. 

He told me the person was 

gurgling in its own blood and to stop it he took a 

pillow and put it over the person's face and 

smothered the person out. 

Q. 	The description to you, sir, I take it, 

and correct me if I'm wrong, that this person -- if 

the person had been sleeping that this person woke 

up at some point in time? 

A. 	Yeah. Yes. 

And actually sat up or came up off the 

pillow? 

A. 	After the first initial blow that's 

what I gathered from his story. 

Q. 

59 
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Did he tell you, sir, how it was that 

he got to that location? 

A. 	He told me that he and Michelle had 

taken Michelle's car. 

Q. 	Did he tell you what, if anything, was 

removed from the premises, what, if anything, was 

taken? 

A. 	From the house on Yale? 

Q. 	Yes, uh-huh. 

A. 	He told me that there was silverware, a 

Hitachi VCR, and a hundred and twenty dollars in 

cash. 

Q. 	Did he tell you what he was going to do 

with that property? 

A. 	He asked me if I knew of anywhere he 

could get rid of the silverware without having to 

show ID. I told him I don't know. 

Q. 	Did he -- I don't know if I asked you 

this, sir. 

Did he say anything about how 

the fire was set in the house? 

A. 	He told me that he used lighter fluid. 

While he was telling you this account, 

sir, did Mr. Castillo exhibit any remorse? 

A. 	Not that I could see. 
60 
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Q. 	Did you see any tears? 

A. 	No tears. 

MR. KOUT: I have nothing further of 

this witness. 

BY A JUROR: 

Q. 	I have a question. 

When Mr. Castillo found the key, 

did he try it into one of the locks in the door to 

see if it worked? 

A. 	Not that I seen. 

Q. 	He just put it back where he found it 

originally? 

A. 	He showed me. He said, "Look what I 

found," you know. I said, "Well, put it back." And 

that's as far as I know, he put it back. 

Q. 	So as far as you know he was never 

inside the home itself -- 

A. 	Not that day. 

Q. 	-- prior to when this occurred? 

A. 	No. 

Q. 	Neither one of you were in the house? 

A. 	No. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	As a follow-up to that because I forgot 

to ask you, do you know if anyone was home at the 

Coati.% Mhos  
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A. 	/ have no idea if anybody was home or 

Q. 	I mean no one came out from inside the 
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time you tore the roof off and during that four hour 

period? 

57 

house and you didn't go inside? 

A. 	No. 

Q. 	Okay, fine. 

BY A JUROR: 

Q. 	On Tuesday you said you drove by the 

house. was that during the time you were talking 

with -- 

A. 	No. No. That was one of the rare days 

that either he took a bus home or somebody else gave 

him a ride home. I was by myself and I drove by and 

looked at it. 

BY A JUROR: 

Q. 	You mentioned the lighter fluid. Did 

he bring the lighter fluid with him or was it 

already on the premises? 

A. 	I don't know. He didn't say whether he 

brought it with him or not. 

BY A JUROR: 

Q. 	You mentioned you participated only in 

the removal of the roof, but you did not participate 

Castillo, Millions 
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in the restoration of the new roof. 

Do you know whether materials of 

the new roof -- did they come from your company? 

A. 	No. They -- I think -- I do believe it 

was Builders Square. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Did you guys help put that material up 

on the roof -- 

A. 	Yeah. 

-- for the gentleman who ultimately put 

the tabs on it? 

A. 	Yeah. We loaded it. 

BY A JUROR: 

Q. 	You had a conversation with him after 

the first truck ride where he confessed or shared 

his crime. The second truck ride is what brought 

you over to the house, right, got you more -- 

A. 	On the Tuesday? 

Q. 	Right. 

A. 	Yes. 

Q. 	Okay. Could you go back to that 

conversation between you and Mr. Castillo again on 

the second truck ride? Basically how did it start? 

A. 	Okay. That's when he got -- that's 

when I picked him up the next morning and when he 

camel°, WIlllam 
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got into my car he asked me if I watched the news. 

I hadn't. I had been out Christmas shopping. 

And, you know, he told me that, 

you know, like I said, there's a reward and how the 

fires were strategically set. I guess that's 

according to the fire marshal or whoever 

investigates it. That was basically about it. 

Then -- but earlier you said something 

about he said to you, well, now, there's a reward on 

me. 

When did that conversation come 

up? 

A. 	That was Tuesday morning. 

Q. 	Could you talk about that part? How 

did he say it? Why did he even mention that? 

A. 	I don't know. He was just telling me 

what he had seen on the news the night before. 

Q. 	And that there was a reward? 

A. 	Yeah. 

Q. 	Did he give any warning to you like you 

know it now? 

A. 	No. He didn't say nothing like that. 

Q. 	Was there any fear on his part do you 

think? 

A. 	As far as me saying something?. 
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Q. 	Uh-huh. 

A. 	I think so because there was just a 

weird look in his eye that I had never seen before. 

He was either paranoid about, you know, he's going 

to get caught in some way or if I was just going to 

bold say something. 

Q. 	There was a question earlier from the 

District Attorney who said -- who asked you why did 

he share all this information with you, right, and 

you said I don't know. So I'm going to ask you a 

few questions, all right. 

First of all, you've known him 

for how many months again? 

A. 	Approximately five. 

Q. 	Okay. Five months. 

In those five months has this 

gentleman shared private or semi-intimate type of 

life stories with you of his own life? 

A. 	Yes. 

He would tell me about fights 

that would break out in prison and how he would 

participate in fights in prison and whatnot. 

MR. !COOT: Just basically to caution 

you not to consider that. Please just disregard 

60 
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BY A JUROR: 

So basically he has established a 

confidant relationship with you or at least took you 

in as a confidant, trusted you? 

A. 	Apparently, yes. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Have you ever been arrested, sir? 

A. 	One time. 

Q. 	For what? 

A. 	Traffic violation. 

Q. 	That's it? 

A. 	Yes. 

Q. 	How old are you, sir? 

A. 	How old was I then? 

Q. 	How old are you? 

A. 	I'll be 27 in two weeks. 26 right now. 

Q. 	Are you married? 

A. 	No. 

BY A JUROR: 

Q. 	when did that occur, that traffic 

arrest? 

A. 	Seven years ago. 

Let me go back to knowing Miss Platou 

and Miss -- what was the other person's name? 

MR. KOOT: Tammy Jo Bryant. 
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BY A JUROR: 

Your relationship to Mr. William 

Castillo also I guess became social besides being 

professional; correct? 

A. 	Yeah, kind of. Yes. 

Did you have -- please be honest with 

US. 

Did you have any inkling that 

there was going to be a crime committed prior to the 

commission of this crime? 

A. 	Rope. 

Q. 	Thank you. 

THE DEPUTY FOREMAN; Any other 

questions? 

(No response.) 

THE DEPUTY FOREMAN: By law, these 

proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or any information 

obtained by the Grand Jury. 

Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

Q. 

Q. 
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$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention 

Center. 

Do you understand? 

THE WITNESS: Yes. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you. 

(Witness excused.) 

MR. ROOT: Face the Foreman and be 

sworn •in. 

THE DEPUTY FOREMAN: You do solemnly 

swear that the testimony that you are about to give 

upon the investigation now pending before this Grand 

Jury shall be the truth, the whole truth and nothing 

but the truth, so help you God? 

DETECTIVE LAU: 	I do. 

THE DEPUTY FOREMAN: You may be seated. 

You are here today to give 

testimony in the investigation pertaining to the 

offenses of conspiracy to commit burglary and/or 

robbery, burglary, robbery involving victim 65 years 

of age or older, murder with use of a deadly weapon, 

conspiracy to commit burglary and arson, and first 

degree arson involving William Patrick Castillo and 

Michelle C. Platou; correct? 
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DETECTIVE LAU: 	That's correct. 

THOMAS LAU.  

having been first duly sworn by the 

Deputy Foreman of the Grand Jury to 

testify to the truth, the whole truth 

and nothing but the truth, testified as 

follows: 

EXAMINATION  

BY MR, KOOT: 

Q. 	State your name, please. 

A. 	Thomas Lau, L-a-u. 

Q. 	And you're also known as T.J. Lau? 

A. 	That's correct. 

Q. 	And you're a commissioned officer with 

the Las Vegas Metropolitan Police Department, sir? 

A. 	Yes, I am. For the past ten and a half 

years. 

Q. 	And back on the 19th and 20th of 

December, 1995, what substation were you assigned? 

A. 	Worked plain clothes out of northwest. 

Q 	Northwest, okay. 

Did you sometime late on 
101,1.1. 
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December the 19th or in the early morning hours of 

December 20th come in contact with a person by the 

name of Kirk Rasmussen? 

A. 	Yes, we did. 

That was the 19th, early 

evening. Probably about 8:00 o'clock. 

Q. 	8:00 p.m.? 

A. 	Correct. 

Q. 	I see. 

And is that the same gentleman 

that just left this Grand Jury chamber? 

A. 	Yes, it is. 

Could you tell us about that -- how it 

was that you came in contact with Mr. Rasmussen? 

A. 	At that time of the night the station 

is closed. My partner, Alan Klein, was outside. 

was sitting at a computer terminal doing reports and 

my partner came in with Mr. Rasmussen behind him and 

he motioned me to our conference room. 

He had Mr. Rasmussen go in and 

it down. He turned to me and he said this is in 

reference -- we used a 420 code. We said 420 which 

means murder stating on Yale Street, and we were 

familiar with that just having been briefed on it. 

And we went inside, and 
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introduced myself to Mr. Rasmussen, and he began to 

explain to us what had occurred. We stopped in the 

middle of the interview -- we didn't start a tape on 

it or anything -- to call Homicide Detective Morgan 

and his boss, Sergeant Hefner, just to let them know 

that we possibly had a lead into this case. 

Q. 	Can you just very briefly -- I'm not 

looking for details -- just briefly tell us what Mr. 

Rasmussen told you? 

MR. KOOT: And this would not be for 

the truth of the matter asserted, but just to 

explain what occurs afterwards. 

THE WITNESS: He stated that he worked 

for Dean Roofing and one of the gentlemen that 

worked with him who he told us his name was Cabrillo 

rides with him to work. 

BY MR. HOOT: 

Q. 	Could it be Castillo? 

A. 	Yes, Castillo. 

He rides with him to work every 

day and that he's -- he said that he likes to brag a 

lot. He's bragged that he's an ex-felon, and that 

he has done all of these bad things in life and, you 

know, told us about his tattoos. 

And he said on the way to work 

Castillo, Whim 
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two days prior he told him he killed somebody. He 

went through and told us that he didn't believe it, 

and he drove by the house on Yale just to see if it 

was burned, and he did see that perhaps he was 

telling the truth. 

So he told us that he was told 

that -- I don't recall the dates exactly, and I'm 

not privy to having the reports in front of me. 

And I'm not asking for details, just a 

general synopsis. 

A. 	Okay. He said that Cas -- is it 

Castillo? 

Q. 	Yes, Castillo. 

A. 	He said that Castillo said he went into 

this house that they had roofed the weekend of 

Thanksgiving. They had found a key on the back -- 

found a magnetic key holder on the fan in the back 

yard. 

And he stated he went back to 

the house, burglarized the house, heard snoring, 

took a tire iron, struck an old lady that was laying 

there several times and heard blood gurgling sounds, 

and went and got a pillow and then suffocated her. 

Then they went back meaning -- 

he.said his roommate meaning Michelle driving the 
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white Mazda and then they went back and lit it on 

fire. 

Q. 	After learning this information, sir, 

did you further involve yourself -- you and your 

partner further involve yourself in the 

investigation of this series of crimes? 

A. 	In a backup role only. 

We had Detective Morgan come in, 

and at this point Homicide even excludes their own 

officers just because of the nature of the crimes, 

and they wanted to verify the information. There's 

a lot of information that's not published and just 

to see if this is -- went together in the case 

because it was actually the first big lead in the 

case. So they began their interview and we were 

excluded from that at that point. 

Did you have any further contact with 

Mr. Rasmussen? 

A. 	Yes, we did. 

We took -- the detectives 

believed that the information was correct that they 

received. They had had -- then their sergeant came 

in. They responded down to their office, contacted 

the on duty D.A. and began a procedure for a search 

Coedit% Wawa 
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Myself and partner, Alan Klein, 

took Mr. Rasmussen, showed us to Castillo's 

apartment which was over by Lake Mead and Jones. We 

conducted a surveillance on that for two, two and a 

half hours. Mr. Rasmussen was with us the entire 

time. 

The reason he was with us, we 

didn't have a picture of Castillo. If we saw him, 

he would point him out to us. And we would be able 

to detain him until the detectives come. Once the 

detectives got the search warrant we went there to 

make contact. 

Q. 	And that was for the search warrant of 

the apartment occupied presumably by Mr. Castillo? 

A. 	That's correct, and also Michelle 

Platou. 

Did you come in contact -- did you, 

yourself, later on come in contact with Michelle? 

A. 	Yes, I did. 

Q. 	Could you tell us how that came about? 

A. 	We were told that Michelle was a 

roommate of his, and she wasn't there when we were 

there. I believe it was about 2;00 a.m. I was 

asking Castillo, along with his girlfriend -- I 

can't recall her name right now -- where Michelle 74 
c..two, mu. 
Revolt 10120104 8.100420 	  
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worked, and they said she worked as a 900 phone sex 

operator in the area of Upland and Charleston. They 

didn't know an exact address. I had prior knowledge 

of investigations in that area -- what we call 

boiler room. 

Myself and Sergeant Jeff 

Hammack, we went to try to contact Michelle. The 

information we had was that her name was Michelle 

Platou. She was driving an unregistered -- I think 

it was a mid '80s RIO with damage to the right 

window. 

We went to the area of Upland 

and Charleston, northeast of that intersection, and 

behind a fence we could see a white Mazda WO parked 

back there. In this business complex there's very 

few cars at this time of night. We found the car 

back there. 

Once we saw the car, we saw 

there was an upstairs door with a video camera 

pointing out, and it appeared to be occupied. There 

were lights on that we could see inside. We went 

up. The door was open. We walked in. A gentleman 

walked towards us. There was probably 20, 25 people 

in the room in little cubicles. We asked for 

70 
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411
0 At that point I walked over to 

her, and I asked if she was Michelle Platou. She 

said yes, she was. We identified ourselves, and we 

told her she did have outstanding traffic warrants 

that were confirmed at this point and that she 

needed to grab her belongings and to come with us. 

We just detained her, and we 

didn't Mirandize or question her at this time about 

any of the incidents except for the traffic 

violations that she had outstanding as Homicide was 

responding to take control of that portion. 

Q. 	I'd like to show you a couple of 

photographs. 

Number 34, do you recognize 

what's shown in that photograph? 

A. 	Yes. That's the Mazda RX7. 

Q 	Okay. Also a couple of photographs 

here. 

Exhibit Numbers 4 and 4A, do you 

recognize the person shown in that photograph? 

A. 	Yeah. 

That's Platou. And this is how 

she looks currently with the -- the night that we 

picked her up she had the blonder reddish hair 

versus this brown. 
Costa", Villiktan 
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Q. 	So you were pointing to Exhibit 4A? 

A. 	Correct. 

Q. 	And do you recognize the two people 

shown in Exhibit Number 2 and Exhibit Number 3? 

A. 	Yeah. 

That's Castillo, and that's his 

girlfriend. I don't recall her name, but she was 

living at the apartment on Jones and Lake Mead also. 

MR. KOOT: I have nothing further. 

BY A JUROR: 

I'd like to ask Officer Lau, you stated 

that Rasmussen came in to talk to you. Was that on 

a Monday or a Tuesday? 

A. 	Would have had to be a Tuesday, ma'am, 

because I'm off on Monday. 

Q. 	So it was a Tuesday? 

A. 	I think so. 

Q. 	The reason I'm asking is because he had 

told us that he had driven or he had gone and looked 

at the house on Tuesday so I wanted to establish the 

fact that he, in fact, had at that time seen 18 Yale 

Street (sic.) after the fire. 

THE DEPUTY FOREMAN: Any other 

questions? 

(No response.) 
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THE DEPUTY FOREMAN: 	By law, these 

proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or information obtained 

by the Grand Jury. 

Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention 

Center. 

Do you understand? 

BY MR. ROOT: 

Q. 	Before you leave, sir, the same 

admonition will hold after I ask these couple of 

questions. I apologize to everyone for missing 

this. 

Did you cause that vehicle to be 

placed into impound, sir? 

A. 	Yes, I did. 

All right. And I want to show you 

Grand Jury Exhibit Number 33. 
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Is this a copy of the vehicle 

impound? 

A. 	Yes, it is, with Case Number 

951217-0254 and my signature on the bottom. 

Q. 	And that, in fact, has the VIN number 

of the vehicle on it, does it not? 

A. 	That's correct. 

And it has no license plate because it 

didn't have a license plate? 

A. 	That's correct. 

MR. KOOT: 	Okay. Fine. 

Thank you, sir. And the 

admonition that you were previously given by the 

Foreman applies. 

THE WITNESS: Okay. 

MR. KOOT: Thank you. 

(Witness excused.) 

MR. KOOT: Exhibit Number 32 which is a 

certified copy of the vehicle registration for the 

vehicle depicted in Exhibit Number 33, and it shows 

registration to two individuals including Michelle 

Platou. 

The last witness I called, his 

testimony was for the most part for probable cause 

purposes to -- so I don't want you to regard the 

Q. 
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statements that he attributed to Kirk Rasmussen for 

the truth of the matter asserted by Mr. Rasmussen. 

Basically he was called for probable cause for the 

arrest of Michelle Platou and going for the probable 

cause for the search warrant which subsequently 

followed. That is with regard to the hearsay 

testimony that he offered us. 

And I hope I admonished you 

sufficiently with regard to Mr. Kirk Rasmussen's 

testimony. I do not want you to use any of his 

testimony against Michelle Platou. 

The next witness that I would 

call would be Detective Don Treated. 

I wonder at this time -- there's 

a lot of witnesses out there including the daughter, 

I believe, and I wonder if I might spend five 

minutes with her so if we could take a recess. 

THE DEPUTY FOREMAN: 	Sure. 

(After a short break the 

following proceedings were had:) 

MR. KOOT: Would you raise your right 

hand and be sworn? 

THE DEPUTY FOREMAN: You do solemnly 

- 	80 
	  Garth* William 
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swear that the testimony that you are about to give 

upon the investigation now pending before this Grand 

Jury shall be the truth, the whole truth and nothing 

but the truth, so help you God? 

DETECTIVE TREMEL: 	I do. 

THE DEPUTY FOREMAN: You may be seated. 

You're here today to give 

testimony in the investigation pertaining to the 

offenses of conspiracy to commit burglary and/or 

robbery, burglary, robbery, victim 65 years of age 

or older, murder with use of a deadly weapon, 

conspiracy to commit burglary and arson, and first 

degree arson involving William Patrick Castillo and 

Michelle C. Platou; correct? 

DETECTIVE TREMEL: 	Yes. 

DONALD J. 1REMEL, 

having been first duly sworn by the 

Deputy Foreman of the Grand Jury to 

testify to the truth, the whole truth 

and nothing but the truth, testified as 

follows: 

81 
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EXAMINATION 

BY MR. KOOT: 

State your name and spell your last 

name. 

A. 	Donald J. Tremel, T-r-e-m-e-l. 

Q. 	And are you one of the detectives 

assigned to investigate the homicidal death of 

Isabelle Berndt? 

A. 	Yes, r am. 

Q. 	And what is the name of your partner? 

A. 	Detective Dwayne Morgan. 

Q. 	And what is the name of your sergeant? 

A. 	Sergeant Kenneth Hefner. 

Q. 	And did all three of you engage 

yourselves in the investigation of this homicide? 

A. 	Yes, we did. 

Now, as part of that investigation, 

sir, did you come in contact with a gentleman by the 

name of Kirk Rasmussen? 

A. 	Yes, we did. 

And is that the same Kirk Rasmussen who 

just left here? 

A. 	Yes, it was. 

Could you describe him for us? .  
82 
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A. 	White male, blond hair, kind of stocky, 

had kind of a flat top haircut. 

Q. 	Did you interview Mr. Rasmussen on or 

about the 20th of -- I'm sorry -- on about the 19th 

of December, 1995, pertaining to his knowledge of 

the crimes at 13 North Yale? 

A. 	Detective Morgan obtained a statement 

from him, and I showed up a little bit later at the 

substation and was briefed as to what the content of 

the statement was. 

Q. 	And was part of that interview with Mr. 

Rasmussen, did you -- I don't know the answer to 

this quite frankly -- did you accompany Mr. 

Rasmussen to a residence you believed to be occupied 

by Mr. Castillo? 

A. 	I didn't. He was escorted there by 

officers, patrol officers, who were working 

specialized assignment. One of the officers that 

just testified. He was taken there by them. 

Q. 	That's Officer Lau? 

A. 	Lau, his partner, and Sergeant Hammack. 

Q. 	Did you, after obtaining the 

information from Mr. Rasmussen, sir, did you, in 

fact, obtain a search warrant for a residence at 

1951 North Jones, Number G-I06? 

	 CaslachWUmn 
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A. 	Yes, we did. 

Q. 	I'm showing you what's been marked as 

Exhibit Number 40. 

Is this, in fact, a certified 

copy of the search warrant affidavit and return to 

that search warrant? 

A. 	Yes, it is. 

MN. KOOT: 	For the purpose of this 

Grand Jury proceeding, it's important for me to 

introduce the entire document. I would ask the 

Grand Jurors to restrict your viewing to the search 

warrant -- that is the single page on top marked 

search warrant. All of the rest of it would be 

hearsay as far as this proceeding is concerned. 

BY MR. KOOT: 

After obtaining that search warrant, 

sir, did you, in fact, execute it? 

A. 	Yes, we did. 

And could you tell us how the execution 

of that search warrant came about? 

A. 	We -- after getting the search warrant 

signed, we met with the officer -- patrol officers 

who were assisting us and Sergeant Hefner and 

Sergeant Spinosa who is the Homicide lieutenant 

decided how we were going to go approach the 

79 
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residence which was basically we were going to knock 

on the door, tell the occupants who we were, why we 

were there, and allow the occupants a chance to open 

the door and let us in. 

At the time we went to the 

residence, we didn't know if anybody was even home. 

After knocking on the door of the residence a white 

male, dark hair, mustache, tattoos all over his 

body, opened the door. We identified ourselves, and 

he granted us access into the apartment. • 

After we began talking with him 

we asked if anybody else was in the residence. He 

stated his girlfriend, Tammy Bryant, was in the 

residence in the bedroom. We asked her to please 

get dressed and to please come out where we were 

because she was sleeping. 

After she was dressed and came 

out, we began interviewing Mr. Castillo and Miss 

Bryant and found out that there was another occupant 

of the apartment who was not present at the time, 

was a roommate, friend of theirs, and she was not on 

the lease. Actually it was not her apartment. 

So we explained the nature of 

our visit there. And since we had a third person 

who was staying in the apartment, that had prqperty 85 
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in the apartment, we asked Tammy Jo Bryant and 

William Castillo if we could have access to have 

them sign the consent to search which would allow us 

to search the entire apartment. We explained the 

reason for the consent to search. They were 

provided a couple of cards. They each read them. 

They each signed them, and they each allowed us to 

search the entire premises. 

Q. 	showing you Exhibit Number 26. 

Is that a true and accurate copy 

of that consent to search -- 

A. 	Yes, it is. 

O. 	-- by Mr. William Castillo? 

A. 	Yes. 

Q. 	And Exhibit Number 27, is that a true 

and accurate copy of the consent to search executed 

by Miss Bryant? 

A. 	Yes. 

And did you in addition, of course, to 

these consent to search execute the search warrant 

itself? 

A. 	Yes, we did. 

Q. 	So you then subsequently searched the 

apartment with the search warrant as well as these 

consent to search? 
Costo, Wililum 
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A. 	Yes. 

You mentioned a male subject. Showing 

you Exhibit Number 2. Who is that? 

A. 	That's William Castillo. 

Q. 	And Exhibit Number 3, who's that? 

A. 	That's Tammy Jo Bryant. 

Q. 	What I want to do is go through some of 

the things that were recovered pursuant to that 

search warrant and those consent to search.' We had 

some items marked here. 

Did you recover from the 

premises, sir, a VCR? 

A. 	Yes, we did. 

Q. 	And how would you describe that item? 

A. 	It's a black, front loading Hitachi 

VCR. 

Showing you Exhibit Number 55. 

What does that photograph 

depict? 

A. 	That was the VCR in its position when 

we were in the defendants' apartment. 

Does that truly and accurately depict 

the scene as you observed it in the premises in 

- 
question? 

A. 	Yes. 
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Q. 	Is that the VCR that you recovered from 

that premises? 

A. 	Yes, it is. 

In addition to the VCR -- what's the 

brand of that? 

A. 	Hitachi. 

In addition to that VCR, did you 

recover some silverware? 

A. 	Yes, we did. 

And I notice you have a large evidence 

bag in front of you; is that correct? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is that presently sealed? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	Who actually placed that into evidence, 

sir? 

A. 	ID Specialist Kathy Adkins. 

Did she respond to that location while 

you were there? 

A. 	Yes, she did. 

• And so after the stuff was recovered by 

yourselves it was turned over to Miss Adkins. How 

does that come about? 

A. 	What happens, once we were in the 

residence and began our search warrant, we called 

Conine, wmlim 
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84 

for Criminalistics to respond to photograph the 

property that we were going to take in its original 

position as well as take custody. 

When she showed up -- she 

responded. She photographed all of the property 

where it was when we found it and after 

photographing it she took custody of it and 

impounded it. 

Q. 	All right. And that is presently 

marked as Exhibit Number 53, sir? 

A. 	Yes. 

MR. KOOT: 	Grand Jury, is it in 

presently a totally sealed condition? 

THE DEPUTY FOREMAN: 	Yes. It's 

completely sealed. 

MR. KOOT: I'm going to ask you to open 

this because I want to show this to someone else at 

a later time, and we'll need some scissors. 

Without disturbing any of the 

seals, could you please open that evidence bag, 

Number 53? 

BY MR. KOOT: 

All right. You have removed from the 

bag, Exhibit Number 53, a box which has now been 

marked as 53A? 
89 
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A. 	Yes. 

Q. 	Is that correct? 

A. 	Yes. 

Q. 	You recognize that just by looking at 

the box itself? 

A. 	Yes, I do. 

Q. 	Could you open it? 

And does it contain the contents 

again with which you are familiar? 

A. 	Yes, it does. 

Q. 	And just for the record, what does it 

contain? 

A. 	It contains silverware, various pieces 

of forks, spoons, knives, all with the initial B at 

the top. 

Q. 	And you recognize the exterior of the 

box itself? 

A. 	Yes, I do. 

Q. 	Showing you Exhibit Number 56. 

What does that photograph 

depict? 

A. 	That is this silverware box in the 

original position in the defendants ,  apartment where 

we observed it. 

Q. 	Where specifically in the apartment is 
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that located? 

A. 	That is in his and his girlfriend's 

bedroom. It's the only bedroom in the apartment. 

It's sitting on top of the -- kind of a closet 

armoire, I guess you call it. It contained clothing 

and personal items. It's sitting right on top. 

Q. 	I have another photograph, Number 39. 

Is this another view of the same 

armoire? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	And I notice about in the middle of 

that there's a yellow bottle? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is that correct, sir? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	What is that? 

A. 	That is a bottle of Ronsonol lighter 

fluid. 

We have another Exhibit Number 52 which 

is an evidence envelope. 

I ask you, is that presently 

sealed? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	Could you -- again is that Kathy Adkins 

who sealed that? 
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A. 	Yes, it is. 

Could you open the top of that without 

disturbing any seals, and does that simply contain a 

bunch of paperwork as well as a wallet? 

A. 	Yes, it does. 

Q. 	Okay. I am looking now at a document. 

I'm going to ask that this be marked on the back -- 

having removed from that bag an item that's now been 

marked as 52A. 

What is that, sir? 

A. 	This is a piece of paper from a little 

notebook that we got inside the residence that's -- 

that is an inventory of the contents of this 

silverware. It gives the type of item and how many 

there are. 

Q. 	That's an inventory of what you believe 

to be contained in 53A? 

A. 	Yes, the silverware. 

Is that something you had written up, 

or is that something you found in the apartment or 

what? 

A. 	It was in the apartment. We found it 

during the search warrant. 

We have the notebook. Is that 52B? 

A. 	Yes. 
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There's a page that I'm looking at in 

this notebook in 528 in the middle of it. 

Can you tell us what that shows? 

A. 	That shows a dollar amount for items; 

$50 for VCR, $75 for camera, $500 for silverware. 

Just a dollar amount for each specific item. 

Q. 	I notice also there's a wallet. Whose 

wallet is that? 

A. 	That is a wallet belonging to William 

Patrick Castillo. It has his Nevada driver's 

license. 

Q. 	I'm going to return -- well, I will 

simply show the members of the Grand Jury and 

would ask that -- for purposes of this hearing since 

I don't know what all this contains and just to 

expedite matters, I'm going to remove the driver's 

license from the wallet, the driver's license for 

Mr. Castillo that's contained in the wallet; is that 

correct, sir? 

A. 	Yes. 

Q. 	I'll put the wallet back. Well, never 

mind. There's not that much evidence here. 

In addition to the wallet, I 

notice that there is a power company receipt in the 

name of Tammy Bryant; is that correct? 

Q. 
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• 	• 
A. 	Yes. 

Q. 	And a telephone receipt in the name of 

William Castillo? 

A. 	Yes. 

And then an employee check receipt in 

the name of William Castillo, right? 

A. 	Yes. 

MR. KOOT: 	We'll just pass this 

around to the members of the Grand Jury. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Now, do you recognize all of these 

items, the paperwork from actually having come from 

that apartment? 

A. 	Yes. 

Even though it was impounded by Miss 

Adkins and placed into evidence did you, yourself, 

view all of these items? 

A. 	Yes. 

My partner and I was the ones 

executing the search warrant, and we found the items 

that we needed to take as evidence. We pointed them 

out to her so we were the ones that found them. 

Q. 	These items truly and accurately depict 

them as you observed them on the evening in 

question? 9 4 
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A. 	Yes. 

Q. 	Did you thereafter, sir -- and I'm 

going to direct your attention to an automobile. 

Did you come in contact with an 

automobile which you believed to be the property of 

Miss Platou? 

A. 	Yes. 

Showing you what's been marked as 

Exhibit Number 34. 

Do you recognize what's depicted 

therein? 

A. 	Yes. That is Michelle Platou's 

vehicle. 

Q. 	And did you cause certain items from 

that to be placed into evidence? 

A. 	Yes. 

Q. 	Showing you what's been marked as 

Exhibit Numbers 35 and 36. 

Do you recognize what's shown in 

those two photographs? 

A. 	Yes. 

Q. 	And what is that, sir? 

A. 	Item 35 is a plastic baggie containing 

assorted watches as it was in the defendant's 

vehicle. 

90 
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And Exhibit Number 36 is the 

watches photographed at the lab after they were 

taken out and inventoried out of the plastic bag. 

Now, that search, did that take place 

on December the 22nd, 1995? 

A. 	I don't recall the exact date that the 

search of the vehicle was done at the lab by 

Identification Specialist Kathy Adkins. 

Showing you what's been marked as 

Exhibit Number 49. 

I'd ask you what that bag 

allegedly contains. 

A. 	This bag contains six watches and one 

angel pin. 

Q. 	Is that bag presently in a sealed 

condition? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	Is that again sealed by Kathy Adkins? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	Would you open it up and remove the 

contents, please? 

You removed from the bag another 

separate baggie, plastic baggie, which we will mark 

as Exhibit Number 49A, containing a number of 

watches; is that correct? 	 96 
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A. 	Yes. 

Q. 	And those are the same -- are those the 

same watches depicted in the photographs which you 

previously identified as Exhibits 36 and 35? 

A. 	Yes. 

And did you see these watches in the 

baggies when they were recovered from the vehicle? 

A. 	Yes. 

Do you know these to be, in fact, the 

same watches and the baggie of watches recovered 

from the vehicle? 

A. 	Yes. 

Now did the search of that vehicle come 

about? Can you tell us about that? 

A. 	The vehicle was -- it had been driven 

to work by Michelle Platou with the address of 5620 

West Charleston. At the time of the arrest the 

vehicle was towed to the lab. It was sealed and 

towed to the lab for processing. And when the 

vehicle was -- the seals were broken, and the 

vehicle was searched for evidence, that's when they 

were recovered. 

Q. 	Did you acknowledge at that time, sir, 

that that vehicle had, in fact, been used to 

transport the parties to 13 North Yale? 

92 

Q. 
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contain? 

93 

A. 	Yes. Both times. 

Did you return to that vehicle, sir? 

I'm sorry, not the vehicle. 

After you secured the search 

warrant on the 19th of December, did you 

subsequently return on about the 22nd of December 

for the purpose of possibly recovering some other 

property? 

A. 	Yes. 

And what were you looking for at that 

time? 

A. 	We were looking for a large quantity of 

little crocheted Christmas booties that the victim 

distributed to children for Christmas. 

Q. 	I stand corrected. That would be the 

21st of December? 

A. 	I don't recall the dates. 

Q. 	Do your reports reflect the date? 

A. 	Yes. 

Q. 	Well, I'm going to show you an evidence 

bag, Exhibit Number 51. 

Do you recognize that bag? 

A. 	Yes. 

And what does that bag allegedly 

Cootie., Mem. 
RDA! 10120104 SJ00.344 
r JEW rocs. 

Q. 
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A. 	This bag contains one red and white 

crocheted booty and a plastic bag containing an 

assortment of crocheted booties with some children 

stickers in it. And that was on the 21st. 

Is that bag -- again, how did this come 

about? Why did you go back looking for this 

property? 

A. 	The victim's daughter had called us and 

asked us if we had recovered any booties that her 

mother had given to their children and grandchildren 

for Christmas, and the mention of the word booties 

came about when she asked if we recovered any 

savings bonds which she rolled up and put in the 

booties. We didn't notice any savings bonds, but 

when she mentioned booties, I thought I saw some in 

the defendants' residence. 

She told us that the next-door 

neighbor, Mr. Russo, had a booty that his 

granddaughter had been given by Mrs. Berndt, and she 

was the only one that had been given one of these 

gifts prior to her death. 

So we made contact with Mr. 

Russo and asked if we could come to look at his 

little booty to see if I'd seen this particular type 

at the residence on the search warrant'. So he„; 

Q. 

	  •  94 
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provided us with his granddaughter's booty and it 

had her name, Gianna, G-i-a-n-n-a. I believe that's 

what it was. 

The booty -- Mrs. Berndt would 

roll up the stickers and stick it in the booty. I 

specifically recalled seeing a shopping bag full of 

these booties in the defendants' residence. We 

retrieved the single booty and the stickers from Mr. 

Russo and made contact with the defendant's 

girlfriend, Tammy Jo Bryant. 

Q. 	Again at 1951 North Jones, G-106? 

A. 	Yes. 

Q. 	Did you, in fact, get a consent to 

search from Miss Bryant the second time around on 

December 21, 1995 for the booties? 

A. 	We called her on the telephone. We 

went and she signed the consent to search. 

Q. 	That is Exhibit Number 26. 

Is that a true and a correct 

copy of the consent to search? 

A. 	Yes. 

Q. 	And you state that Exhibit Number 51 is 

presently sealed? 

A. 	Yes, it is. 

Could you please open that? 

— 	Vallimen 
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You recovered two bags from the , 

evidence bag 51; is that correct? 

A. 	Both of these bags were in evidence bag 

51, yes. 

MR. KOOT: 	We've caused one of them 

to be marked 51A and 51B. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Showing you 51A. 

What item is this, sir? 

A. 	This is the booty marked to Gianna from 

Mrs. Berndt. It's red and white. This is what Mr. 

Russo turned over to us stating that Mrs. Berndt had 

given to his granddaughter. 

MR. KOOT: 	Again the statements 

attributed by Miss Berndt's daughter and Mr. Russo 

are simply to explain the officer's conduct and for 

probable cause. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	And then 513, is that, in fact, the bag 

of booties recovered from the premises on December 

21st, 1995? 

A. 	Yes. 

And was Tammy Jo Bryant present at that 

time? 

A. 	Yes, she was. 

Q. 
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Q. 	I take it neither Miss Platou or Mr. 

Castillo was present at that time? 

A. 	No. They were -- neither of them were 

present. 

Q. 	And do you recognize all of these items 

as having been personally recovered by yourself and 

then turned over to Miss Adkins for placing into 

evidence impound? 

A. 	Yes. 

MR. KOOT: 	 just pass one of them 

around. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	You mentioned those stickers, and there 

is a sticker on the outside of Exhibit Number 51A. 

For the record, could you 

describe what those stickers are? 

A. 	The label on 51A is just a to from 

label. The stickers that were in the -- in this bag 

here are a plastic coated sheet full of stickers 

that kids normally use to stick on school work, 

things like that. They are plastic enclosed, and 

she rolled them up and stuck them inside the boots. 

Q. 	I see. 

Did you subsequently return to 

the Russo house on or about December the 22nd -- 

Castillo, Waltman 
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strike that. I'm not sure. 

I'm going to show you Exhibit 

Number 50 and ask you where that came from, where 

the contents of that bag came from. 

A. 	This is the one sheet of -- called 

Classic Design Stickers. They're enclosed in 

plastic. This was given to me by Mr. Russo at his 

residence on North Yale. 

Q. 	I see. 

And that was on December the 

22nd? 

A. 	3:00 p.m. in the afternoon. 

Q. 	And was that placed in evidence by you? 

A. 	Yes, it is was. 

Q. 	So the evidence bag marked as Exhibit 

Number 50 was actually filled out by you and the 

contents was placed in it and sealed by you? 

A. 	Yes. 

MR. KOOT: 	Why don't we open that and 

let's look at the contents? 

So the contents we'll mark as 

50 -- Exhibit 50A -- and these are just in the form 

of balloons and these are like stick on things. You 

moisten the back. 

THE WITNESS':" You don't need to moisten 

Costitia, WuPam 
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MR. KOOT: See, I don't have kids. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Did you see any of these type of 

stickers anywhere else in your investigation other 

than in Mr. Russo's residence? 

A. 	They were inside this bag here 

containing the booties. 

Q. 	Inside 51B? 

A. 	Yes. 

Q. 	Or are those in there now? 

A. 	Yeah. 

MR. KOOT: 	For the record, 51B is a 

see through plastic bag and if you look at the 

bottom of it you can see sheets of stickers. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Is that correct, Detective? 

A. 	Yes. 

Q. 	And those are the same type of stickers 

that you recovered from Mr. Russo which are now 

contained in 50? 

A. 	Yes. 

I want to now show you what's been 

marked as Exhibit Number 54 which is a bag 

containing a cassette tape; is that correct, sir? 
1 0 4 
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A. 	Yes. 

Q. 	And what does that -- and then the tape 

itself is marked as 54A. 

What is that a tape of? 

A. 	This is a tape of the statement I took 

from Michelle Platou. 

Q. 	where was that statement taken? 

A. 	Taken at the Metro Police Detective 

Bureau. 

Q. 	When was that taken? 

A. 	That was taken on the 20th of December, 

1995. 

Q. 	And what time did that interview start 

on the tape? 

A. 	0150 a.m. 

Q. 	Showing you what's been marked as Grand 

Jury Exhibit Number 29. 

Can you tell us what that is? 

A. 	The top sheet is a sheet of paper that 

I had Michelle Platou read. It's her Miranda rights 

which is filled out by me with the exception of her 

signature and the rest of the sheets are the 

transcription of her tape recorded statement. 

And that would be how many pages, sir? 

A. 	There's 18. 

Q. 

105 
GOONOa, William 
Raved 10120104 0JDC431 
V' JOG maw 

027-8JDC0350 

AA002920 



101 

,M1 

I 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 • 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

41) 	
24 

25 

N
E

V
U

8
-2

U
 

	4111_ 
Now, did you, yourself, take this 

statement from Miss Platou? 

A. 	Yes, I did. 

Q. 	And did you subsequently review the 

transcription of the tape with the tape? 

A. 	Yes, I did. 

Q. 	And is this a true and accurate 

transcription of the tape -- 

A. 	Yes. 

Q. 	-- and of the tape interview? 

A. 	Yes. 

Q. 	How was it that Miss Platou came to the 

Detective Bureau? 

A. 	I transported her there in my vehicle. 

Q. 	And from what location is that? 

A. 	5620 West Charleston. 

Q. 	And was that where she was located with 

Officer Lau? 

A. 	Yes. It was her place of employment. 

You took her up -- from there you took 

her to the Detective Bureau and then took a 

statement from her? 

A. 	Yes. 

Was this statement voluntary on the 

part of Miss Platou? 

cute% William 
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A. 	Yes, it was. 

Q. 	After reading her her rights, did she 

Indicate she understood her rights? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is that contained on the tape itself? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	As well as the first sheet of Exhibit 

Number 29; is that correct? 

A. 	Yes. 

At any time during the interview did 

Miss Platou invoke any of her rights? 

A 	No. 

And by rights, I'm talking about her 

Miranda rights? 

A. 	Not at all. 

Q. 	Was she, to the best of your knowledge, 

under the influence of any substance when you were 

interviewing her? 

A. 	She didn't appear to be and she did not 

indicate that. 

Did she appear to be in good health and 

In all other respects did she appear to have her 

faculties about her? 

A. 	Yes, she did. 

MR. MOP: 	Well, I will leave this 

Q. 

Q. 

Q. 
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transcription with the members of the Grand Jury. 

And Exhibit Number 54, I would ask that we play this 

later today, and if we don't get to it today next 

Thursday since we have some witnesses waiting out 

there and we only have an hour remaining to call the 

rest of the witnesses. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Because we're going to do this at a 

later time, can you please summarize what Miss 

Platou -- so the ladies and gentlemen of the Grand 

Jury can have a general idea of what Miss Platou 

stated before they listen to the tape. Just 

summarize it for us. 

A. 	Miss Platou was asked by Mr. Castillo 

to drive him to a specific location which wound up 

being 13 North Yale. She said they parked her 

car -- her '85 RX7 -- she wasn't sure of the street. 

She said it was off Decatur, behind the 76 Station 

which is at Decatur and Nebraska. 

She said they walked to the 

residence and entered the back yard through the side 

gate. And Castillo at that time told her that he 

did a roofing job there and knew of a spare key. So 

he proceeded to get the spare key and open the back 

door. 
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He entered the residence and 

coaxed her inside. She entered the residence. She 

told me she had never done anything like this before 

and was somewhat nervous. 

At that point when you walk in 

the back of the residence you were in the kitchen. 

She walked in halfway to the kitchen. Mr. Castillo 

walked to the living room area. The bedrooms would 

be off to the left. 

Castillo again told her to come 

into the residence and begin to unhook the VCR which 

was sitting on a console TV which was right in the 

living room. She said she came into the hallway, 

living room area of the residence. She heard 

somebody in the house and knew that they were not 

gone like he had anticipated. She knew someone was 

in the residence. 

He instructed her to unhook the 

VCR. She tried. She fumbled with it. It was dark. 

She eventually got the VCR unhooked. Mr. Castillo 

told her to come back to the bedroom area which she 

did. 

She told me she was still 

holding the VCR at the time she walked into the 

bedroom area and it was at that time that he began 
109 
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to strike the victim with the crowbar about the face 

and head area. 

I asked her -- 

MR. 'COOT: 	Again these statements can 

not be used against Mr. Castillo. Only as they can 

implicate Miss Platou. 

THE WITNESS: 1 asked her how many 

times he struck the victim, and she said she didn't 

know. Too many. At the time she was crying. 

Miss Platou then told me as they 

started to exit the bedroom she heard the victim -- 

what she described as gurgling. She didn't know 

what it was. 

She saw Mr. Castillo turn on the 

light in the bedroom and saw the victim bleeding and 

then saw Mr. Castillo place a pillow over her head 

apparently in an attempt to smother her. She then 

observed him to remove an item of miss Berndt's 

property from the closet which later wound up being 

this silverware. She didn't know what it was at the 

time. 

She said then she got scared and 

exited the residence. And Mr. Castillo was 

shortly -- came shortly after that. They got into 

her car which was down by the 76 Station and drove 

Cast1110, ININient 
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106  

back to their 1951 North Jones residence. 

She told Mr. Castillo during the 

trip back there which is when she noticed he had 

gloves on. She said my fingerprints are all over 

that place. I'm not going to take the fall for 

that. She wasn't going to get blamed for something 

she didn't do. 

They went back to the 1951 North 

Jones residence and unloaded Miss Berndt's property. 

Tammy Jo Bryant was there at the time. Michelle and 

William both told Tammy Jo what had happened and at 

that point William Castillo asked Michelle Platou if 

she would drive him back to the residence so he 

could as she said cover up the tracks. 

She observed him to grab a 

bottle of lighter fluid. She described it as 

yellow. They drove back to the same residence. He 

ran to the residence, was gone. And she then saw 

him running down the street as the house was ablaze. 

Castillo got in the car. They 

left. At the time he did not have any gloves on and 

then instructed her not to say anything to anybody 

and nobody would find out what had happened. 

MR. KOOT: 	We don't need too many 

more details. The Grand Jury will listen to the 
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when you went in -- did you 
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Q. 

tape and hear that for themselves. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	How old is Miss Platou? 

A. 	She was born in '69 so she is 34, 35. 

THE DEPUTY FOREMAN: 26. 

THE WITNESS: 26, oh. I failed math. 

How about Mr. Castillo? How old is he? 

Twenty something. 

A JUROR: 23 according to the driver's 

license. I'm sorry. I don't mean to testify. 

MR. KOOT: There's a driver's license 

in evidence. 

Ladies and gentlemen, for the 

record, the driver's license shows DOB as 12/28/72. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Does that sound about right? 

A. 	Yes. 

Q. 	That he would be about 23, early 

twenties? 

A. 	Yes. 

MR. KOOT: All right. 1 have no 

further questions. Oh, yes I do. One more. 

BY MR. KOOT: 

BY MR. KOOT: 

Q. 

A. 
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subsequently look in Miss Platou's vehicle, that is 

the MO, and determine whether or not there was a 

lug wrench or tire iron in there? 

A. 	I looked at it while it was currently 

being secured at Quality Towing and there was no lug 

wrench or tire iron in the vehicle. 

Q. 	Was the lug wrench or tire iron that 

was allegedly used ever located? 

A. 	No. 

When I asked her about that 

directly she said they dumped it in a dumpster in a 

7-Eleven across the street from where they live. 

She said it was covered in blood. She'd never seen 

anything like it. 

Q. 	Do you know what happened to it? 

A. 	We checked with the 7-Eleven people, 

and the garbage was picked up every day there so it 

probably went out in the garbage. 

Q. 	Did you, yourself, look at the 

dumpster? 

A. 	We looked at the dumpster and it was 

completely empty after we received the -- 

So it was never recovered? 

A. 	It was never recovered. 

MR. KOOT: 	I was advised -- I'm 

a. 
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offering this to the members of the Grand Jury only 

as to it may exculpate the defendants. 

BY MR. ROOT: 

Q. 	It's my understanding that there was 

some clothing recovered from the residence occupied 

by Mr. Castillo and Miss Platou, men's clothing, and 

that was tested for the presence of blood? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is this your information that that came 

out negative? 

A. 	Yes. 

MR. ROOT: 	I offer that simply as it 

may tend to exculpate the defendants in this case. 

And again, I want to caution the 

Grand Jurors in case I don't at a later time, we 

have a tape now in evidence of Miss Platou, and the 

contents of that tape is only to be used to -- as it 

may inculpate or exculpate Miss Platou. 

Later on I expect a tape to be 

introduced on Mr. Castillo and I expect you to -- 

and I direct you to use that -- the contents of that 

tape and that interview only as it may tend to 

inculpate or exculpate Mr. Castillo. 

You can actually use both tapes 

for exculpatory purposes, but not the inculpatory 

T-1-4 .  
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purposes. 

Thank you. I have nothing 

further. 

THE DEPUTY FOREMAN: Members of the 

Grand Jury have any questions? 

(No response.) 

THE DEPUTY FOREMAN: 	By law, these 

proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or information obtained 

by the Grand Jury. 

Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention 

Center. 

Thank you. 

THE WITNESS: Thank you. 

(Witness excused.) 

THE DEPUTY FOREMAN: Would you stand 

and raise your right hand? 

Castile, Whim 
RovId 10/20/04 OJOC-361 

JOC recs. 

1 1 5 

027-8JDC0360 



19
20

3
13

18
-Z

Z
O

 -
 o

i
r

e3
ii 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 • 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

411 	24 
25 

1 

11 

You do solemnly swear that the 

testimony that you are about to give upon the 

investigation now pending before this Grand Jury 

shall be the truth, the whole truth and nothing but 

the truth, so help you God? 

DETECTIVE MORGAN: 	Yes, sir. 

THE DEPUTY FOREMAN: You may be seated. 

You are here today to give 

testimony in the investigation pertaining to the 

offenses of conspiracy to commit burglary and/or 

robbery, burglary, robbery of a victim 65 years of 

age or older, murder with use of a deadly weapon, 

conspiracy to commit burglary and arson, and first 

degree arson involving William Patrick Castillo and 

Michelle C. Platou; correct? 

DETECTIVE MORGAN: 	Yes, sir. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you. 

DWAYNE DORGAN, 

having been first duly sworn by the 

Deputy Foreman of the Grand Jury to 

testify to the truth, the whole truth 

and nothing but the truth, testified as 

follows: 

1 16 
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EXAMINATION 

BY MR. KOOT: 

Q. 	And your name, please, sir? 

A. 	Detective Dwayne Morgan. 

Q. 	And that's D-w-a-y-n-e? 

A. 	Correct. 

Q. 	Morgan, M-o-r-g-a-n? 

A. 	Correct. 

Q. 	Sir, on December the 19th -- on 

December the 20th, 1995, did you come in contact 

with a Mr. William Castillo? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	In fact, you accompanied -- in fact, it 

was you and Detective Tremel who actually did the 

search warrant at Mr. Castillo's residence; is that 

correct? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	And was Mr. Castillo taken from the 

residence to the Detective Bureau? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	And did you subsequently interview Mr. 

Castillo? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	Were those interviews tape recorded, 
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sir? 

A. 	Yes. 

MR. KOOT: 	I'm going to cause those 

to be marked as exhibits. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	And how many interviews did you conduct 

with Mr. Castillo? 

A. 	Two. 

And can you tell us, Detective, whether 

or not these two statements were taken -- were given 

by Mr. Castillo voluntary? 

A. 	Yes, they were. 

Was he impaired in any way during the 

taking of those statements? 

A. 	No. 

Q. 	Was he explained his rights under the 

Miranda decision prior to your interviewing him? 

A. 	Yes, he was. 

He was also given a card which 

he read which explained the Miranda rights which he 

said he understood and signed. 

And was that done before both the 

first -- was that done before the first statement? 

A. 	Yes, sir. 

Was that likewise done before the 
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second statement? 

A. 	Yes. 

Q. 	And I believe you stated that they were 

tape recorded; is that correct? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	Where did the statement actually -- 

where was the statement actually given? 

A. 	At 400 East Stewart. 

Q. 	Can you describe the surroundings? 

A. 	That's the -- it's an interview room, 

third floor of City Hall, which is a -- probably a 

six by six room with a table and two chairs. 

Showing you what's now marked as 57 and 

57A. 

What is that, sir? 

A. 	That's the envelope in which I used to 

put the first interview tape into and have 

transcribed. 

Q. 	And is 57A, the tape, contained 

therein? 

A. 	Yes. 

Q. 	In fact, the tape of that first 

interview? 

A. 	Correct. 

And showing you what's been marked as 
1 1 9 
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37, is that a transcription of that tape? 

A. 	Yes. 

And for the record, how many pages is 

that transcript? 

A. 	27. 

Q. 	Now, is that a true and accurate 

transcript of the tape contained in Exhibit Number 

57? 

A. 	Yes, it is. 

Now, what time did that interview start 

about? 

A. 	2355 which is 11:55 p.m. 

Q. 	On the 19th? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	Showing you what's been marked as 

Exhibit Number -- oh, it hasn't been marked yet. 

This is 58. 

Do you recognize that, sir? 

A. 	This is another envelope which I used 

to put a tape in for transcription. 

Q. 	Would that be the -- does that contain 

a tape, sir? 

A. 	Yes, sir. 

Q. 	And is that the tape of the second 

interview? 

Castillo, VABlain 
Itew'd 11:1/20/04 IIJOC4641 
r ioc recs. 

mr■ININN 

027-8JDC0365 

Q. 

Q. 

120 

AA002935 



4  
3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

99
E

03
af

8
-Z

ZO
 

• 

• 

1 

2 

116 

A. 	Yes. 

Q. 	Showing you Exhibit Number 38 

consisting of a 19 page transcript, is that a true 

and accurate transcription of the second interview 

of that tape which has now been marked as 58A? 

A. 	Yes. 

Q. 	Can you tell us, sir, how the 

interviews came about? And just summarize for us 

the two different interviews, what the defendant 

told you. 

A. 	Initially the defendant was contacted 

at his residence. We told him we was there 

investigating a burglary and a death of a victim and 

that we had reason to believe that he had some 

knowledge of what occurred. 

We asked him for his permission 

to talk to him. We gave him a rights card and he 

read and signed. We also asked for his permission 

to search his residence. we gave him a card which 

was a consent to search card which he read and 

signed his approval. 

I then talked to him briefly and 

told him, you know, I wasn't saying he was directly 

involved or that he did anything but, if possible, 

if there was some property that belonged to that 

121 
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411
1  victim at his house, you know, would he help us 

locate it. 

He indicated that he did have 

some items. It was a VCR. It was in the same room 

we were in. He said there was some silverware in 

the back room on top of the armoire. We located the 

item and they matched what we were looking for. 

There was other detectives there 

and at that point I asked him if he'd be willing to 

go down to the police station and give us a taped 

interview. He consented at which time he was placed 

in handcuffs and taken downtown. 

We then got downtown and we and 

another patrol officer took him downtown in my 

vehicle. We got downtown and got to the interview 

room. The patrol officer waited outside while the 

defendant and myself went in the room. 

I took out the tape recorder, 

put a tape in there, and told him that the interview 

was going to be taped. While the recorder was going 

I asked him did you realize it was being taped? He 

said yes. I asked for his permission. 

Q. 	Yes. 

A. 	I reminded him it was under Miranda, 

and did he remember his Miranda rights? He stated 
I. 
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yes. 

Q. 	They were previously given to him at 

the premises; is that correct? 

A. 	Yes. 

Q. 	Okay. 

A. 	When I started the tape I said this is 

a taped statement being done under Miranda so on and 

so forth. 

We then got into the interview 

at which time I went into more detail of what we 

were investigating, the murder of a lady off of Yale 

Street and that, you know, the property that he had 

given to us was property that was taken in this 

murder and burglary. 

I then asked him what knowledge 

he had about it and in this first interview and at 

which time he said, you know, he really didn't know 

much about the murder, that he had received the 

property from a friend of his. 

I asked him what the friend's 

name was, and he said he really didn't want to say 

at the time because he didn't want to tell on the 

friend. So we kept going along those lines of, you 

know, the only thing he knew about was a friend of 

his told him he was going to do a B and E. B and E 
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which is breaking and entering. 

A friend told him he was 

planning on doing a B and E. Apparently the friend 

had done the breaking and entering and after he 

stole the property he brought it to him in order for 

him to sell. He was supposed to get a piece of the 

sale. 

We continued along those lines 

at which time I told him I didn't believe what he 

was saying. I told him I believed he was involved 

in the breaking and entering and killing of the 

victim. He continued to deny he had any 

involvement. 

Basically during this interview 

was using an interview technique we call a 

re-interview technique basically where you get the 

person to say whatever they want to say at the time, 

kind of get some of the facts laid out. 

We continued letting him say 

what he wanted to say. All during this initial 

interview he denied any involvement in the breaking 

and entering or killing of the victim or taking the 

property. He stayed with that someone broke in and 

brought the property to his house and gave it to him 

only to sell. This was a pretty lengthy interview. 

124 VOIWawa 
	  Iter'd 10/20/04 8JDC.4170 

tr. JDC recs. 
- 

027-M0)369 

AA002939 



CIWANWMIam 
Itcy'd 10/20104 SJDC471 
e .1114 

125 

120 

/ got out all of the facts. 

directly asked him was he involved and let him deny 

it which he did. And then we concluded the first 

interview. I then left him in the room and went out 

and called the other detectives to find out what 

more they had found out. 

Also during that interview 

didn't want to confront him with the actual 

witnesses that we had that had told us what had 

happened because I didn't want him to make -- say 

that person was the one that was involved and put it 

on him. 

So I didn't give him a name, but 

towards the end of the interview I asked him if any 

of his friends were involved who he worked with and 

he said no. One of the witnesses, Mr. Rasmussen, 

Kirk, I asked was he involved. He said no. He had 

nothing to do with it. 

So I left him in the first 

interview. I went out and talked to the other 

detectives. He told us that his girlfriend, Tammy, 

had told him that he personally brought this 

property home and showed it to her on the morning of 

the murder. 

So after talking with them I 
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went back in and started the second interview and 

this time I was going to confront him with what we 

knew and tell him the two friends who told us 

exactly what happened. 

I went back in and started the 

second interview. I again asked -- tried to get him 

to voluntarily say what happened and he continued 

with his denials of what happened. Then I 

confronted him with the fact that both his friend, 

Kirk, and his girlfriend, Tammy, had told us exactly 

what had happened. 

And at that time I told him 

exactly what I knew. I told him him and another 

lady by the name of Michelle went to the victim's 

house because previously when doing some work on the 

house he had found a key to the house. He went back 

using that key alone and Michelle drove to the 

victim's house, and he used that key to make entry. 

He went in. He heard someone in 

the back of the house snoring, and he had a tire 

iron in his hand. He went in the back room and 

struck the person with the tire iron repeatedly also 

using his hands until he no longer heard any sound 

coming from that person. He then took a pillow 

which he removed from another bedroom and put it 
- 
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over the victim's face in an attempt to smother her. 

After doing all that, they took 

different items belonging to the victim and left. 

And then after leaving they decided to come back and 

set the house on fire in order to cover up the 

evidence. 

He pretty much gave a sigh of, 

you know, he was relieved to know that I knew what 

happened. At that point I knew he was going to give 

a confession. Then he started asking for a 

cigarette. I told him we didn't have any. We went 

back and forth with that. 

He kind of took a big sigh and 

said everything you said is true and that's exactly 

what happened. So I asked him to recount everything 

in his own words, not just in mine, and he basically 

walked me through the whole thing exactly as it 

appears in his statement, that he came in and did 

those exact actions. 

Q. 	About how much time passed between the 

first interview and the start of the second one? 

A. 	I'd say no more than 15 minutes. 

Q. 	And I have what's been marked here as 

Exhibit Number 31. And what is that, sir? 

A. 	That was his Miranda rights card which 
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Is this the Miranda rights card that 

you previously alluded to that -- before the taking 

of the first statement? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is this a true and accurate copy of 

that Miranda rights card? 

A. 	Yes, it is. 

MR. !COOT: 	Again, ladies and 

gentlemen of the jury, because of the time 

restraints, I would ask that we not play the tapes 

at this time, but we might have some time later 

today and if not, next Thursday afternoon. 

With that, I have no further 

questions of the detective. 

THE DEPUTY FOREMAN: Any members of the 

Grand Jury have any questions? 

(No response.) 

THE DEPUTY FOREMAN: By law, these 

proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or information obtained 

by the Grand Jury. 

Q. 
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Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention 

Center. 

Thank you. 

THE WITNESS: Thank you. 

(Witness excused.) 

MR. x0OT: Stand here, sir, and face 

the Foreman. 

THE DEPUTY FOREMAN: 	Raise your right 

hand and be sworn. 

You do solemnly swear that the 

testimony that you are about to give upon the 

investigation now pending before this Grand Jury 

shall be the truth, the whole truth and nothing but 

the truth, so help you God? 

MR. RUSSO: 	I do. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you. You 

may be seated. 

You are here today to give 

testimony in the investigation pertaining to the 

offenses of conspiracy to commit burglary and/or 
1 29 
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robbery, burglary, robbery of a victim 65 years of 

age or older, murder with use of a deadly weapon, 

conspiracy to commit burglary and arson, and first 

degree arson involving William Patrick Castillo and 

Michelle C. Platou; correct? 

MR. RUSSO: 	Correct. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you. 

Jou r. RUSSO, 

having been first duly sworn by the 

Deputy Foreman of the Grand Jury to 

testify to the truth, the whole truth 

and nothing but the truth, testified as 

follows: 

EXAMINATION  

BY MR. KOOT: 

Q. 	What is your name, sir? 

A. 	John Francis Russo. 

Q. 	And where do you reside, sir? 

A. 	At 9 North Yale Street, Las Vegas, 

Nevada 89107. 

Q. 	Where is that in relation to number 13 

Yale? 1 3 0 
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A. 	It's next door. 

And did you know Miss Isabelle Berndt 

during her lifetime? 

A. 	Yes. 

Q. 	How long had you known Miss Berndt? 

A. 	38, 40 years. 

Q. 	How long had you lived there on Yale? 

A. 	38 years. We moved in together. 

Q. 	So you were a neighbor continuously for 

that period of time? 

A. 	Right. 

Q. 	Showing you Exhibit Number 6. 

Is this a photograph that you 

recognize? 

A. 	Yes, it is. 

Q. 	And whose house is that that I'm 	. 

looking at? 

A. 	This house here? 

Q. 	Yes. 

A. 	That is Mrs. Berndt's, Isabelle. 

And this is mine right here. 

Q. 	So the white one is -- 

A. 	-- the brown and white one is mine. 

Q. 	My understanding is you're moving from 

that location; is that correct? 

Q. 
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• A. 	Yes. We just recently sold it. 

	

Q. 	Showing you Exhibit Number 42. 

Is this just a Xerox, but do you 

recognize the person? 

	

A. 	Yes. That's Isabelle Berndt. 

I have an item that's in front of you, 

Exhibit Number 51A, and I would ask you if you 

recognize that? 

A. 	Yes. 

That's a booty that Mrs. Berndt 

knitted for my granddaughter. Usually every 

Christmas she does something for Gianna. 

Q. 	And the name Gianna is on that? 

A. 	Yes. 

Q. 	How old is Gianna? 

A. 	Seven years old. 

Q. 	And did the detectives come and recover 

that from your house? 

A. 	Yes. They recovered it from my house. 

Also have some stickers, Exhibit 

Number, for the record, 50A. 

Did they likewise recover those 

items from your house? 

A. 	Yes, they did. 

And where did they come 50A fro ml 	132 
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A. 	They were in the booty. 

All right. So how did you -- so Mrs. 

Berndt gave the booty and the stickers to your 

granddaughter? 

A. 	Well, the way it was, my wife, Jean 

Marie, Mrs. Berndt's daughter, were in the house, 

and this was on the floor, and they picked it up and 

Jean Marie gave that to my wife to give to Gianna, 

but then the detectives come and wanted it as 

evidence. 

And you were present when the 

detectives recovered that? 

A. 	Yes. Yes. I was there when Detective 

Tremel came in. 

Okay, fine. 

Did Mrs. Berndt reside alone in 

that house? 

A. 	Yes, she did. 

Q. 	How long had she resided alone there, 

do you know? 

A. 	She was -- I can't remember when her 

husband, Roy, died. That's quite a number of years. 

I'm going to show you a photograph, 

sir. What I'm going to do is I'm going to cover up 

part of it. 

Q. 

Q. 

Q. 

Q. 
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I'm going to show you, sir, 

what's been marked as Exhibit Number 59, and ask you 

if you recognize the person in that photograph? 

A. 	That's Isabelle. 

MR. KOOT: 	For the record, this is a 

photograph and I caused the sticker to cover all of 

the -- all of the photograph except the head of Miss 

or Mrs. Berndt. 

BY MR. KOOT: 

were you home, sir, when the -- when 

the house was ablaze? 

A. 	Yes, I was. 

Q. 	And what do you remember of that? 

A. 	well, I was sleeping, and my son heard 

pounding next door at Mrs. Berndt's. And he looked 

out his window and he saw smoke. He said, "Dad, 

Jesus, Mrs. Berndt's house is on fire. Get up." I 

got up right away. He called 911. I went out and 

said we got to get her out of there, but the smoke 

was really coming out. 

MR. KOOT: I have nothing further. 

THE DEPUTY FOREMAN: Any members of the 

Grand Jury have any questions? 

(No response.) 

THE DEPUTY FOREMAN: By law, these 

Q- 
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proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or information obtained 

by the Grand Jury. 

Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention 

Center. 

Do you understand, sir? 

THE WITNESS: I understand. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you, sir. 

(Witness excused.) 

MR. KOOT: Stand here. Face the 

Foreman. 

THE DEPUTY FOREMAN: You do solemnly 

swear that the testimony that you are about to give 

upon the investigation now pending before this Grand 

Jury shall be the truth, the whole truth and nothing 

but the truth, so help you God? 

MS. HOSKING: 	I do. 

027-8JDC0380 
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THE DEPUTY FOREMAN: You may be seated. 

You are here today to give 

testimony in the investigation pertaining to the 

offenses of conspiracy to commit burglary and/or 

robbery, burglary, robbery of a victim 65 years of 

age or older, murder with use of a deadly weapon, 

conspiracy to commit burglary and arson, and first 

degree arson involving William Patrick Castillo and 

Michelle C. Platou; correct? 

MS. HOSKING: 	Correct. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you. 

JTAN_mmu_agaislaa, 

having been first duly sworn by the 

Deputy Foreman of the Grand Jury to 

testify to the truth, the whole truth 

and nothing but the truth, testified as 

follows: 

IAAMINATION 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Could you please give us your name? 

A. 	Jean Marie Hosking, H-o-s-k-i-n-g. 

Q. 	And you are the daughter of Isabelle 
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Berndt? 

A. 	That's correct. 

And what was your mother's date of 

birth? 

A. 	She was born August 3rd, 1909. 

Q. 	So at the time of her death it would 

have made her 86? 

A. 	Yes. 

Q. 	You brought some photographs to me 

today and I'll show those to you. 

Exhibit Number 44, is that a 

photograph that you brought with you today? 

A. 	Yes. 

Is that a photograph which depicts your 

mother as you're looking at the photograph on the 

right? 

A. 	Yes. 

Q. 	And who are the other two people? 

A. 	The middle one in the cap and gown is 

my oldest daughter, Ronda, without the H, and the 

other one is me. 

Q. 	And that has a date of June 11th, 1995? 

A. 	Yes. 

Q. 	You also brought at my request some 

other photographs of an automobile; is that correct? 

Q. 

Q. 
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A. 	Correct. 

And that would be Exhibits 45 through 

48, inclusive. 

And whose automobile is that? 

A. 	That's my mother's car. 

Q. 	And that car was at your mother's 

residence on the day she died; is that correct? 

A. 	That's correct. 

Q. 	From where did you obtain that 

automobile? 

A. 	From her home. 

Q. 	From her home? 

A. 	Yes. 

Q. 	You came to Las Vegas and actually 

picked that up? 

A. 	Yes. These are taken in California. 

Q. 	You reside in California; is that 

correct? 

A. 	Correct. 

Q. 	And did you at my request take those 

photographs, or did you cause those photographs to 

be taken at my request? 

A. 	I went out and took them after I spoke 

to you. 

Q. 	And what were you -- did you at my 

133 
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request open the trunk and photograph the inside of 

the trunk? 

A. 	Yes, I did. 

Q. 	And what were you looking for? 

A. 	You asked me to see if the tire iron 

was there. 

Q. 	Okay. And were you able to find a tire 

iron in that particular trunk? 

A. 	As soon as I opened the trunk it was 

lying right where you see it in the picture. 

So the photographs that were looking 

at here, Exhibit Numbers 47 and 48, show the tire 

iron that was in the car at the time you picked it 

up from your mother's house? 

A. 	Correct. 

Did you, in fact, go through the house 

itself? 

A. 	Yes, I did. 

Did you find any tire irons inside the 

house? 

A. 	No. 

Q. 	Did you ever know your mother to have a 

tire iron inside of her house? 

A. 	No. 

Q. 	Showing you what's been marked as 

134 
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Exhibit Number 43. 

What is that? 

A. 	This is a card that we found in mom's 

possessions. She had a tin box that she kept her 

important papers and this was with them. 

Q. 	And that is some sort of a business 

card from Union Premiums Warehouse Showroom? 

A. 	Yes. 

Q. 	And there's some handwritin g  on that; 

is that correct? 

A. 	Yes. 

Q. 	What does that handwritin g  say ? 

A. 	I didn't bring  my glasses. 

Hitachi 200. Is that a five or 

an eight? 

Q. 	An eight. 

A. 	$289. 

That's in my  mom's handwriting . 

Q. 	That's your mom's handwritin g? 

A. 	Yes. 

Q. 	You brought this Number 43 with you 

today , didn't you? 

A. 	Yes, I did. 

I also have in front of you some items. 

Number 53A. For the record, 
140 
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it's a box. 

Do you recognize the box? 

A. 	Yes. 

Q. 	How do you recognize that box? 

A. 	I have one just like it. 

Q. 	With what in it? 

A. 	Silverware. 

Q. 	And when we open this box there is, in 

fact, silverware in it and I notice a B on the 

silverware? 

A. 	Yes. 

Q. 	And that stands for what? 

A. 	Berndt. 

Q. 	Had you seen this silverware and the 

box in your mother's home on previous occasions? 

A. 	Yes. 

Q. 	Do you know when this was purchased? 

A. 	I think probably before my time. she's 

had it all that i can remember. 

Q. 	I also have Exhibit Number 51A which is 

a small booty and it's got some writing on it. 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	Do you recognize the booty and the 

writing? 

A. 	Yes. 
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booty or booties? 

Speak up, if you would. 

A. 	I have eight grandchildren and every 

Christmas my mom would make some little container in 

which to put a bond in them for mom -- for my 

grandchildren. 

I had been here in -- when was 

that -- October, and we were going to Albuquerque. 

And mom showed me what she was making for the 

grandchildren for Christmas this year and this is 

what she showed me. And then she made them for 

other little children but especially for my 

grandchildren. 

Q. 	We have a whole bag, 51B. This is more 

booties? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	This is what you observed your mother 

to be making? 

A. 	Yes. 

Q. 	They weren't completed? 

A. 	NO. 

Q. 	Did the children ever get these? 

A. 	No. 

Can you tell us anything at all about Q. 
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these little stickers or not? 

A. 	Yes. 

Q. 	What can you tell us about those? 

MR. ROOT: That's 50A. And the 

stickers are contained in the bag 51B. 

THE WITNESS: Mother attended the 

balloon festival in Albuquerque in October. When we 

were shopping, she found those, and she bought all 

they had in the store to give to each one of her 

grandchildren, her great grandchildren. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	X have a bag of some watches and a pin, 

Exhibit Number 49A, and I'll just ask you to look 

through those items and see if you recognize any of 

these items. 

For the record, there are six 

watches and one pin. 

A. 	I recognize these four. These two I 

don't. 

Q. 	You separated four watches that you 

recognize? 

A. 	Yes. 

Q. 	And from where do you recognize those? 

A. 	From mom's arms at different times. 

So she just collected -- 
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A. 	Well, when they'd break she wouldn't 

throw them away, I guess. 

MR. KOOT: 	Okay. For the record -- 

THE WITNESS: I have some that don't 

work too at my house. 

MR. KOOT: 	For the record, the two 

that were set aside that the witness did not 

identify, number one is -- on the back it says Timex 

with number 45 on the back. And the other one has a 

number Y481 on the back. 

BY MR. KOOT: 

And how about the pin? Do you 

recognize that or not? 

A. 	Yes. 

She bought that because before 

we went to Albuquerque we stopped in Sedona. I 

believe that's the one she bought in Sedona. 

MR. KOOT: 	For the record, there's a 

pin and it's attached to a card which says a gift to 

a friend. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	Did your mother smoke? 

A. 	No. 

Q. 	And was she living alone? 

A. 	Yes. 
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How long had she been living alone? 

A. 	My father passed away in 1965 so she's 

been alone since then. 

Q. 	Do you know of anything else that was 

missing from the residence? 

A. 	I believe there was a VCR on top of the 

stereo that's gone and we had -- I don't know of 

anything else right now, no. 

MR. KOOT: Okay. I have nothing 

further. 

THE DEPUTY FOREMAN: Any questions? 

(No response.) 

THE DEPUTY FOREMAN: By law, these 

proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or information obtained 

by the Grand Jury. 

Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention_....„ 	145  
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Center. 

Thank you. 

THE WITNESS: Thank you. 

(Witness excused.) 

MR. KOOT: Raise your right hand and 

face the Foreman and be sworn. 

THE DEPUTY FOREMAN: You do solemnly 

swear that the testimony that you are about to give 

upon the investigation now pending before this Grand 

Jury shall be the truth, the whole.truth and nothing 

but the truth, so help you God?' 

MS. BRYANT: 	(The witness moves head 

up and down.) 

MR. KOOT: You may be seated. 

THE DEPUTY FOREMAN: You are here today 

to give testimony in the investigation pertaining to 

the offenses of conspiracy to commit burglary and 

robbery, burglary, robbery of a victim 65 years of 

age or older, burglary with use of a deadly weapon, 

conspiracy to commit burglary and arson, and first 

degree arson involving William Patrick Castillo and 

Michelle C. Platou; correct? 

MS. BRYANT: 	Yes. 

MR. KOOT: You're going to have to 

project your voice so I can hear you. 
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For the record, Mr. Foreman, and 

I would ask that Miss Catherine Woolf be permitted 

to stay at this point. 

Miss Catherine Woolf is the 

attorney for Miss Bryant. 

I'd ask that you project your 

voice so that I can hear you. Okay. 

TAMMY JO. BRYANT, 

having been first duly sworn by the 

Deputy Foreman of the Grand Jury to 

testify to the truth, the whole truth 

and nothing but the truth, testified as 

follows: 

EXAMINATION  

BY MR. KOOT: 

Q. 	Please tell me what your name is. 

A. 	Tammy Bryant. 

Q. 	And how do you spell your last name? 

A. 	B-r-y-a-n-t. 

Q. 	And I had a Tammy Jo Bryant, J-o. Is 

that the middle name? 

A. 	Yeah. 
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Miss Bryant, back on December the 27th, 

28th and 29th -- I'm sorry -- the 17th, 18th, 19th 

and 20th, where were you living? 

A. 	At 1951 North Jones. 

And that's Apartment -- Building G, 

Apartment 106? 

A. 	Yes. 

Q. 	And that's in Clark County, Nevada? 

A. 	Yes. 

Q. 	And with who were you residing at that 

apartment? 

A. 	With Michelle Platou and William 

Castillo. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	With Michelle Platou and William 

Castillo. 

Q. 	And how -- what were the sleeping 

arrangements within that apartment? 

A. 	We had one bedroom. She slept -- 

Q. 	Who occupied that one bedroom? 

A. 	Me and William. 

Q. 	And Miss Platou, where did she sleep? 

A. 	In the front room. 

Q. 	And where was Miss Platou working at 

that particular time? 
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A. 	On West Charleston. 

Q. 	In what capacity? 

A. 	As a phone operator. 

Q. 	And how about Mr. Castillo? Did he 

have employment at that time? 

A. 	He was a roofer. 

Q. 	And for what company? 

A. 	Dean Roofing. 

Q. 	I'm going to show you a couple of 

photographs. 

First of all, Exhibit Number 2. 

Do you recognize this person? 

A. 	Yes. 

Q. 	Who's that? 

A. 	William. 

Q. 	And Exhibit Number 4A. 

Who is that? 

A. 	Michelle. 

Q. 	Now, I notice in that photograph she's 

blonde, and I see the same person in Exhibit Number 

4. 

A. 	That's Michelle. 

Q. 	And that's with dark hair; is that 

correct? 

A. 	Yes. 
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When in relation to the 17th or 18th 

did she dye her hair, do you know? 

A. 	Like two weeks, three weeks before 

that. 

Okay. I also have a photograph here, 

Exhibit Number 34. 

Do you recognize that 

automobile? 

A. 	Yes. 

Q. 	And whose automobile is that? 

A. 	Michelle's. 

Q. 	Did the three of you have any other 

automobile besides this particular one? 

A. 	No. 

Q. 	Did you work at that time? 

A. 	No. 

Q. 	And so for transportation as far as 

automobiles are concerned, you people were in the 

habit of utilizing Michelle's? 

A. 	We used the bus too. 

Q. 	And the bus? 

A. 	Yeah. William and I did. 

MR. KOOT: Excuse me while I'm looking 

for some paperwork. 

t • ••• 
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BY MR. KOOT: 

Q. 	I'll show you a couple of documents. 

Exhibit Number 60. It's a Las 

Vegas Metropolitan Police Department consent to 

search document dated December the 19th, 1995. 

Was that signed by you? 

A. 	Yes. 

And another one, a consent to search 

document dated December the 21st, 1995 marked 

Exhibit Number 28. 

Is that likewise signed by you? . 

A. 	Yes. 

Q. 	And on those two separate occasions did 

the detectives with your consent engage in a search 

of your apartment? 

A. 	Yes. 

Q. 	On the first occasion, that is the 19th 

of December, did they remove certain property from 

the premises? 

A. 	Yes. 

Q. 	And what, to the best of your 

recollection, was removed from the premises at that 

time? 

A. 	This stuff in front of me. 

Q. 	Okay. 
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1 	 A. 	Some clothes. 

2 	 Q. 	Pardon me? 

	

3 	 A. 	And some clothes. 

4 	 Q. 	How about a VCR? 

A. 	Yes. 

	

6 	 Q. 	A VCR. 

	

7 	 And then I notice a box in front 

	

8 	of you which is marked 53A. 

	

9 	 Was that likewise removed from 

	

10 	the premises? 

	

11 	 A. 	Yes. 

	

12 	 Q. 	I also have some papers here and a 

411 	13 	wallet which were contained in Exhibit Number 52. 

	

14 	 Do you recognize the wallet and 

	

15 	its contents? 

	

16 	 A. 	Yes. 

	

17 	 Q. 	And whose is that? 

	

18 	 A. 	William's. 

	

19 	 Q. 	And then there's a notebook and a piece 

	

20 	of paper which had been marked 52A and a notebook 

	

21 	has been marked as 52B. 

	

22 	 Do you recognize the notebook at 

	

23 	all? 

	

24 	 A. 	Yeah. It's mine. 

	

25 	 Q. 	It's yours? 	
152 
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A. 	Uh-huh. 

Q. 	Do you recognize the writing on that 

which says $50 VCR, $75 camera, $500 silverware? 

A. 	Yes. 

Q. 	Whose writing is that? 

A. 	It's William's. 

Q. 	52A is a list -- it's an inventory of 

apparently some silverware. 

Do you recognize that writing? 

A. 	Yes. 

Q. 	Whose writing is that? 

A. 	William's. 

Q. 	We then have a power bill in your name; 

is that correct? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	And that correctly reflects the 

address? 

A. 	Yes. 

And then we have a phone bill in the 

name of William? 

A. 	Yes. 

Q. 	William Castillo? 

A. 	Yes. 

Q. 	And a pay stub for William Castillo? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 

Cestliii, William 
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How was it that the rent was paid at 

that premises, who paid? 

A. 	All three of us. 

Q. 	All three of you? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	Everybody equally shared the best they 

could? 

A. 	Yes. 

Q. 	Why don't you tell us about this box of 

silverware, Number 53, and the VCR? 

When did you first become aware 

of their presence in your house? 

A. 	Sunday morning. 

Q. 	And that would have been Sunday morning 

of the 17th of December? 

A. 	No. The Sunday after it happened. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	The Sunday after it happened. I don't 

know the date. The 19th. No, the 17th. Tuesday 

was the 19th. 

Q. 	So it would have been the 17th. The 

17th? 

A. 	Yes. 

Q. 	So it was the morning of the 17th? 

A. 	Yes. 

Q. 

Castillo, VOIllioni 
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Q. 	Why don't you tell me -- tell the 

ladies and gentlemen of the Grand Jury how that came 

about. 

A. 	They brought it home with them. 

Q. 	Who is "they"? 

A. 	Michelle and William. 

Q. 	Were you in the apartment at the time? 

A. 	Yes. 

Q. 	And did you know where they had gone 

earlier that day before they brought it home? 

A. 	No. 

O. 	When had you -- about what time was it 

that they came into the door with it? 

A. 	About 3:00 in the morning. 

Q. 	3:00 o'clock in the morning? 

A. 	Yes. 

Q. 	When was the last time before 3:00 

o'clock that you had seen Mr. Castillo? 

A. 	At 6:00. 

Q. 	p.m.? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	So that would have been Saturday night? 

A. 	Yes. 

Q 	HOW about Michelle Platou? 

A. 	Same time. 	 15 
Castillo, William 
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Q. 	Did they leave the apartment together? 

A. 	Yes. 

Q. 	Do you know where it was that they were 

A. 	No. 

Q. 	Why did you not accompany them? 

A. 	I didn't fit in the car. I just stayed 

home. 

Q. 	You did not know where they were going? 

A. 	No, I didn't. 

Q. 	So it's your testimony that at 6:00 

o'clock on Sunday (sic.) evening you saw them, they 

left the apartment, and then you saw them come back 

at about 3:00 o'clock in the morning, Sunday 

morning? 

A. 	It was Saturday evening and Sunday 

morning. 

Q. 	Saturday evening they left and Sunday 

morning they came back? 

A. 	Yes. 

Q. 	And they had this property with them? 

A. 	Yes. 

Q. 	Who was carrying the property? 

A. 	William. 

Q. 	William? 
Castillo, Miens 
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A. 	(The witness moves head up and down,) 

And what was said about the source of 

that property by either William or Miss Platou? 

A. 	They said they got it from a house. 

Q. 	And who said that? 

A. 	William. 

Q. 	Where was Miss Platou when he was 

saying that? 

A. 	Right next to him. 

Q. 	Did she engage in this conversation as 

well? 

A. 	No. 

Q. 	What else was said? 

A. 	They just said they got this from this 

house. I asked where the house was at and he told 

me it was on Decatur. 

What else did he say? 

A. 	That was it and then they left. 

Q. 	Tammy, you must have been curious as to 

how they got that property. 

A. 	I assumed they stole it. 

Did you know that they were going out 

that evening to steal property? 

A. 	No. 

So they came home with property. Did 

OMNI% William 
km4110/20104 B.10C403 
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you make inquiry as to how it was that they were 

able to secure that? 

A. 	I asked. 

Q. 	Did you make -- 

A. 	Excuse me? 

Q. 	Did you ask how they were able to 

secure that without opposition of the homeowner? 

A. 	He said he went into the house and took 

it. 

Did they thereafter leave the house 

again? 

A. 	My house? 

Q. 	Yes. 

A. 	Yes. 

Q. 	Both of them? 

A. 	Yes. 

Q. 	Did they tell you where they were 

going? 

A. 	No. Back to the house actually. 

Q. 	pardon me? 

A. 	They said they were going back to the 

house. 

Q. 	Who said that? 

A. 	They did. William and Michelle. 

Q. 	And why were they going back to the 

Q. 
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house? 

A. 	To burn it. 

And why were they going to burn the 

house? 

A. 	Because Michelle's fingerprints were in 

the house. 

Q. 	Who said that? 

A. 	William. 

Q. 	What did Michelle have to say? 

A. 	She didn't say much. 

Q. 	Just tell me what she said. 

A. 	She just said, "Oh, my God. Why is 

this happening?" She said, "My prints are in the 

house." That's what they went back to the house 

for. 

Did they subsequently return from their 

trip? 

A. 	Yes. 

Q. 	About how long were they gone? 

A. 	About 15 minutes. 

Q. 	Did they take anything with them when 

they left the house? 

A. 	No, not that I seen. 

Q. 	Did William smoke cigarettes? 

A. 	Yes. 

Q. 

Q. 

Castillo, Mk= 
limed 10020/04 •.11DC-405 

JDO roes 
— — — 

159 

027-8JDC0404 

AA002974 



that? 

BY MR. KOOT: 

Q. 

16 

Q. 	What kind of cigarettes did he smoke? 

A. 	Marlboros. 

Q. 	Did he have a lighter? 

A. 	Yes. 

Q. 	What kind of a lighter was that? 

A. 	A Zippo. 

Q. 	And did he use lighter fluid in that 

lighter? 

A. 	Yes. 

Q. 	Did he have any lighter fluid at home? 

A. 	He just bought one that morning. 

Q. 	What type of lighter fluid was that? 

A. 	I have no idea. It's a little yellow 

bottle. I don't know what kind it is. 

Al]. right. When they came back -- you 

said after about 10 or 15 minutes -- what was said 

at that time? 

A. 	That they burned the house to get rid 

of Michelle's fingerprints. 

Q 

MR. KOOT: 	Could I have a readback on 

(The record was read.) 

Tell me what the two of them were 

saying. Tell me what Bill was saying and what 
thr•-• 
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Michelle was saying. 

A. 	When they came back? 

Q. 	Yes, uh-huh. 

A. 	I really don't remember. 

Q. 	Okay. Were they both just kind of -- 

A. 	-- freaked out. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	They were freaked out. 

Q. 	Freaked out? 

A. 	They were like all nervous and just 

like freaked out. They didn't really talk about it 

that much. I really don't remember what was said. 

Did he ever tell you why this 

particular house was picked? 

A. 	No. 

Wag there something about a side job, 

Tammy? 

A. 	I think in November. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	In November he did a side job. 

Q. 	I know, but did he mention something to 

you about a side job and the fact that this 

particular place where they got this stuff had come 

from a place where they had done a side job? 

A. 	No. 
Castillo, ViDthun 
Dared 10120104 SJDC-407 
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You gave a statement to the detective, 

didn't you, Tammy? 

A. 	Yes. 

Q. 	I'm going to show you, or I might play 

you the tape to refresh your memory. I'm just going 

to be very specific in some of my questions. 

All right. Did he say anything 

to you about how he gained entry to the residence? 

A. 	With a key. 

And did he tell you where he got that 

key? 

A. 	Found it. 

Q. 	And where did he find it? 

A. 	At the house. 

Q. 	How did he know that there would be a 

key someplace? 

A. 	He found it when he was working on the 

house. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	He found it when he was working on the 

house. 

Q. 	That would be at the side job? 

A. 	Yes. 

Q. 	Did he tell you anything about somebody 

Q. 

Q. 
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A. 	No. 

Q. 	-- on this occasion? 

A. 	No. 

Q. 	Did he say anything to you about a tire 

iron? 

A. 	No. 

Yesterday, Tammy, you called me at my 

office, did you not? 

A. 	Yes. 

And there was a click on the phone and 

I asked you what that was and what was your 

response? 

A. 	It was three way. 

Q. 	And who was on the other end? 

A. 	William. 

Q. 	William Castillo? 

A. 	Yes. 

Q. 	So in other words, you called me, 

identified yourself as the caller and William 

Castillo was actually on the other end with you, 

wasn't he? 

A. 	Yes. I wasn't going to call you unless 

he told me to. 

Q. 	Pardon? 

A. 	I wasn't going to call you. 

Q. 

Q. 

163 
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Q. 	Why did you call me? 

A. 	It says on this paper to call you. 

Q. 	Why did he want to listen me? 

A. 	He was supporting me. He was giving me 

support to call you. 

Q. 	Why didn't he identify himself to me? 

A. 	Because he's not supposed to talk to 

you. 

Q. 	Why didn't you tell me William Castillo 

was on the other end? 

A. 	I didn't think it was any of your 

concern. He didn't say anything. 

Q. 	How close are you to Mr. Castillo? 

A. 	Very close. 

Q. 	YOU remain very close to him? 

A. 	Yes. 

Q. 	Do you speak to him often? 

A. 	Yes. 

Q. 	Daily? 

A. 	Yes. 

Q. 	Do you visit him daily? 

A. 	Two times a week. 

Q. 	Do you talk on the telephone? 

A. 	Yes. 

Q. 	Has he given you any direction as to 

Castilla, WOMAN 
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what to say? 

A. 	No. I found my own counsel. 

Q. 	When you spoke to the detectives about 

this matter, did you tell the detectives something 

about a tire iron? 

A. 	I don't recall. 

Q. 	You don't recall? 

A. 	I don't remember, no. 

They asked me about it, and I 

said I don't know where it's at, and I've never seen 

it. 

Q. 	My question to you is did you say 

anything to the detectives, or did you tell the 

detectives that Mr. Castillo had told you that he 

used a tire iron? 

A. 	I don't remember. 

Q. 	Did he tell you anything about the fact 

that there was a lady inside the house when he took 

the property? 

A. 	No. 

Did you tell the detectives that he had 

told you that he hit a lady in the head? 

A. 	No. He told me he didn't know who it 

was or what it was. 

Q. 	So he did tell you that there was 

Q. 

11=1.■•■■■■■■•••■••••••■ 
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1 61 

someone inside the house -- 

A. 	Yes. But he didn't know. 

Q. 	-- at the time? 

A. 	Yes. 

Q. 	And did he tell you what he did with 

that person that was inside the house? 

A. 	Yes. 

Q. 	What did he tell you he did? 

A. 	He hit them in the head. 

Q. 	Why did he hit the person in the head? 

A. 	Because he thought that they were 

waking up, and he didn't want them to see his face. 

Q. 	What was he going -- why was it that he 

burglarized this house, did he tell you? 

A. 	Not really. Just to have extra money 

is what he said. 

Q. 	Huh? 

A. 	To get extra money. 

Q. 	What was he going to do with this 

property? 

A. 	Try to sell it. 

And did he, in fact, try to sell some 

of this property to somebody? 

A. 	Not -- no. 

Q. 	Pardon me? 

Q. 

166 
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A. 	No. 

Q. 	Do you know Mr. Charles MacDonald? 

A. 	No.' 

Q. 	The gentleman sitting out here with the 

cowboy boots, do you know him? 

A. 	No. 

Q. 	I want to show you some photographs, 

see if you recognize them. 

Exhibit Number 61. 

Do you recognize that 

photograph? 

A. 	My apartment. 

Q. 	That's the front door to your 

apartment? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	Just because I'm sitting next to you, I 

want you to project your voice to the back of the 

room so everybody can hear you, please. 

Exhibit Number 62. 

Do you recognize that? 

A. 	Yes. 

Q. 	And what does that show? 

A. 	That's my TV stand. 

Q. 	And underneath that TV stand what am I 

looking at? 
Castillo'  William 
licA110/20104 SJDC-413 
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A. 	A VCR. 

Q. 	That's the Hitachi VCR? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is that the same Hitachi VCR that was 

carried into your apartment by Mr. Castillo on the 

17th? 

A. 	Yes. 

Q. 	And Exhibit Number 63, is that just 

another view of the same -- 

A. 	Yes. 

Q. 	-- TV stand with the TV and the 

Hitachi? 

A. 	Yes. 

Q. 	Exhibit Number 64, is that a picture of 

your -- 

A. 	-- counter. 

Q. 	-- counter? 

A. 	Uh-huh. 

Q. 	And what am I pointing to there? 

A. 	Notebook. 

Q. 	That's the same notebook that I earlier 

showed you which is Exhibit Number 52B? 

A. 	Yep. 

And then you mentioned something about 

cigarettes and a lighter. Is that shown in 65? 

Q. 

hpb. 
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A. 	Yes. 

Q. 	What room is that? 

A. 	The bedroom. 

Q. 	Number 67. 

What is that a view of? 

A. 	A cabinet that sits in the bedroom. 

Q. 	Okay. It's kind of like a dresser that 

sits in your bedroom? 

A. 	Yes. 

Q. 	What is that on top that I'm pointing 

to? 

A. 	That box. 

That's Exhibit Number 53A; is that 

right? 

A. 	Yes. 

Q. 	Is that another one of the items that 

was carried in by Mr. Castillo? 

A. 	Yes. 

Q. 	Exhibit Number 68. 

Is that another view of the same 

cabinet? 

A. 	Yes. 

Q. 	And I notice in the center of that 

there's a yellow bottle. What is that? 	ommNrimwm 
ftmediormodi excito 
r JOC tees. 

A. 	Lighter fluid. 	 ____________ 
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Q. 	How many bottles of lighter fluid did 

he have? 

A. 	He just bought that one. It was full. 

Q. 	Did he have another one? 

A. 	No. 

Q. 	I notice there's a picture on the wall. 

Who's that a picture of? 

A. 	Billy, William. 

Q. 	Exhibit Number 66. 

What is that a picture of? 

A. 	Inside that case. 

Q. 	Inside Exhibit Number 53A? 

A. 	Yeah. 

Q. 	Did you ever see a bushel of watches -- 

a baggie of watches? 

A . 

Q. 	Let me show you Exhibit Number 49A. 

Did you ever see that? 

A. 	No. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	No. 

Q. 	Never seen any of these? 

A. 	Huh-uh. 

Q. 	Did you tell the detectives that 

William Castillo thought at one point that there 

---- 	170 
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would be -- there were two people inside the house? 

A. 	Michelle made that comment. 

Q. 	What did Michelle say about that? 

A. 	She said she saw two pairs of shoes and 

thought there was two people in the house. 

Q. 	At what point did she see the two pairs 

of shoes? 

A. 	When they were in the hallway. 

Q. 	Did she say anything else to you about 

what she observed inside the house, what she saw? 

A. 	No. 

Didn't she tell you about what she saw 

William Castillo do? 

A. 	She didn't say she really saw him do 

it. She just heard it. 

Q. 	what did she hear? What did she say? 

A. 	She said -- I don't really remember 

what she said to him. She just wanted to know what 

was going on. 

Q. 	What did she say about what she heard? 

A. 	What she heard? 

Q. 	Yes. 

A. 	She heard gurgling. 

Q. 	Uh-huh. 

A. 	And a sound like somebody was getting 
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Like somebody was getting up? 

A. 	Yeah. 

They were making the gurgling -- 

like a gurgling noise. That's what she heard. 

That's what he heard that scared him. 

Is that what William said scared him, 

that the person was getting up? 

A. 	Yeah. He thought that the person was 

waking up. 

Q. 	And that's why he struck the person? 

A. 	Yes. 

Or did the person wake up after? 

A. 	No. 

He said that the person was 

waking up -- thought the person was waking up. 

Actually he said he thought he saw -- he saw two 

people at first and then he thought he heard 

somebody waking up, and that's when he went over and 

didn't want that person to see him and hit him. 

Q. 	And hit him with what? 

A. 	The tire iron. 

Q. 	And where did that tire iron come from? 

A. 	I have no idea. 

Q. 	Didn't they say something about 	--' 

Q. 

Q. 

Q. 
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A. 	Yes. 
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Michelle's car? 

A. 	I have no idea. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	I have no idea where it came from. 

Q. 	Did they say where it came from? 

A. 	No. 

Did they tell you what they did with 

that tire iron? 

A. 	Billy said they threw it in the garbage 

can. 

Q. 	Did he normally carry a tire iron 

around with him? 

A. 	No. 

Q. 	Michelle's car had a tire iron, didn't 

it? 

A. 	I believe so, yeah. 

You had seen the tire iron in there 

before *  hadn't you? 

A. 	Yes. They changed the tire one time. 

MR. KOOT: Officer, nothing further. 

Oh, yes, I do. I'm sorry. 

BY MR. KOOT: 

Q. 	You see some booties there in front of 

Q. 

Q. 
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Q. 	Where did you -- did you see those in 

your apartment? 

A. 	Not until the night they came and got 

them. 

Yeah. Actually I had mentioned 

them to him and then they found them in Michelle's 

stuff. 

Q. 	Okay. 51B, where did these come from? 

A. 	The house. 

Q. 	Who brought those in? 

A. 	Michelle. 

Q. 	Pardon me? 

A. 	Michelle. 

Q. 	And what was she going to do with -- 

A. 	I have no idea. 

Q. 	-- these booties? 

A. 	I have no idea. 

Q. 	Were there some money orders inside 

there? 

A. 	I didn't see any. They said there was, 

but -- 

Q. 	Pardon me? 

A. 	The cops said there was, but I didn't 

see any. 

Q. 	You didn't see any money orders? 

c..tmo. MMus 
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A. 	No. 

Q. 	You just saw the booties? 

A. 	Yes. 

Q. 	Then the police came back and you 

turned those over to the police officers? 

A. 	Yes, I did. 

Q. 	That was the second time they came 

back, right? 

A. 	Right. 

MR. KOOT: I have nothing further. 

BY A JUROR: 

Q. 	I have a question. 

You said that the handwriting in 

that booklet was yours? 

A. 	No. It was Williams. 

Q. 	It wasn't -- 

A. 	Williams. 

Q. 	Why did he make a list of the contents 

of that box? 

A. 	Why? 

Q. 	Uh-huh. 

A. 	To try to sell it. 

Q. 	He was going to sell the individual 

pieces, is that what he was trying to do? 

A. 	In the -- you mean the long list? 

Castilla, WM= 
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Q. 	Uh-huh. 

A. 	No. He was just writing down what was 

in there. 

Q. 	For any particular reason? 

A. 	Just to know what's in there is what he 

wrote down. 

BY A JUROR: 

You said William bought lighter fluid 

that morning. Which morning are you referring to? 

A. 	That morning, Tuesday morning, the 

19th. 

Q. 	Tuesday morning he bought some? 

A. 	Yes. 

BY A JUROR: 

Q. 	You say that you and William are close. 

Why did you find it necessary to find your own 

counsel? 

A. 	Because I'm scared. 

Q. 	Of? 

A. 	Of -- just I'm scared. Never been in a 

situation like this and it's -- I'm not really 

having a good time dealing with it so I just want 

somebody here to support me. That's all. 

BY A JUROR: 

Where are your parents? 
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A. 	What? 

Q. 	Where are your parents? 

A. 	In Wisconsin. 

Q. 	How old are you? 

A. 	26. 25. I'll be 26 in May. 

BY THE DEPUTY FOREMAN: 

Q. 	When William told you -- did you say 

that he told you that he had struck someone with a 

tire iron? 

A. 	Yes. 

Did you inquire -- did you ask him how 

serious the woman was hurt or did he tell you? 

A. 	He didn't know. 

He didn't know what condition she was 

in? 

A. 	No. He didn't know what it was or who 

it was. He thought it was a man because of the way 

it sounded. 

(Interruption by the court 

reporter to change paper.) 

BY THE DEPUTY FOREMAN: 

Q. 	When they told you that they were going 

back to the house to burn the house to cover up the 

cmitine,wimans 
W.avid10/20004 8.100-423 

Q. 

Q. 

177 
jpe 

027-8JDC0422 

AA002992 



of
 I

 T
ls

e3
P1

 

• 
EZ

17
03

(1
18

-Z
ZE

I  

illegal act? CsitillO, WUIia 

Stavid 10/2004 ISJI3C-424 
JIM rocs. 

178 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 • 	13 
14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

411 	24 
25 

evidence, cover up the fingerprints or whatever, 

what was going through your mind? 

Did you try -- did you tell them 

not to do this, or did you tell them this was wrong 

or anything like that? 

A. 	I didn't get to say anything. They 

were just like I got to go. I got to go. They were 

hurrying out of the house. They didn't know what 

happened. They wanted to get rid of Michelle's 

prints. She would get in trouble. That's what 

their intention was, to cover up Michelle's prints. 

BY A JUROR: 

Q. 	Miss Bryant, I understand that you are 

going through a difficult situation. 

At that time when they came back 

with the stolen property did you not know for 

yourself that that was a wrong act? 

A. 	Yes, I did. 

Then when you heard them discuss that 

they are going to, I guess, eradicate the evidence 

by burning the house down, did you not also 

understand -- 

A. 	Yes. 

Q. 	-- that they were about to do an 

Q. 
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A. 	Yes, I did. 

Q. 	Okay. 

A. 	But in the heat of the moment they were 

all freaked out. 

Q. 	I understand it's a difficult situation 

and people don't do the right things at that time. 

But did it even cross your mind 

at that point to call the authorities and report 

this illegal act that is about to happen? 

A. 	No. 

Q. 	Subsequently, two days later before the 

police approach your home, didn't you have any 

feelings or any kind of inkling of reporting it to 

the authorities what you have known? 

A. 	No. 

Okay. may I ask you, is this because 

of your loyalty towards William? 

A. 	Yes. 

Q. 	Have you ever observed William to be 

violent in other situations? 

A. 	No. 

Q. 	You have never seen him fight before? 

A. 	No. 

MR. KOOT: Well, let's not get into Mr. 

Castillo's character. I'd ask you not to go into 

Q. 
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that at this time. 

A JUROR: Okay. 

BY THE DEPUTY FOREMAN: 

Q. 	Miss Bryant, when did you find out that 

someone had died inside the house that they set on 

fire? 

A. 	The next afternoon. 

Q. 	At this time when you found out that 

someone had died, did you think about consulting the 

authorities then? 

A. 	No. 

Q. 	This was because of your feelings 

towards William? 

A. 	And Michelle. 

Q. 	And Michelle? 

A. 	Yes. 

BY A JUROR: 

Q. 	Was there a reason why the apartment 

was in your name rather than Michelle or William? 

A. 	William is on my lease. William and 

are. 

Q. 	He's on the lease too? 

A. 	We were both on, yeah. 

Q. 	At any time before this incident had 

William brought things home that you're aware of 
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that he did not buy? 

A. 	No. 

MR. KOOT: Again, maybe we should stay 

away from this area of inquiry. I can understand 

the reason for the inquiry to determine the 

knowledge so to that extent it might be relevant. 

just don't want you to use it to in any way to 

demonstrate any bad character on the part of Mr. 

Castillo. 

BY A JUROR: 

Q. 	How long have you known William? 

A. 	Six months. 

Q. 	And you had shared the apartment for 

that time? 

A. 	Four months. 

BY THE DEPUTY FOREMAN: 

Q. 	How long have you known Michelle? 

A. 	A year. 

THE DEPUTY FOREMAN: Anyone else have 

any other questions? 

(No response.) 

THE DEPUTY FOREMAN: By law, these 

proceedings are secret, and you are prohibited from 

disclosing to anyone anything that transpired before 

us including evidence presented to the Grand Jury, 

181 essiilla,limn 
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any event occurring or a statement made in the 

presence of the Grand Jury, or information obtained 

by the Grand Jury. 

Failure to comply with this 

admonition is a gross misdemeanor, punishable by a 

year in the Clark County Detention Center and a 

$2,000 fine. In addition, you may be held in 

contempt of court punishable by an additional $500 

fine and 25 days in the Clark County Detention 

Center. 

Do you understand? 

THE WITNESS: Yes. 

THE DEPUTY FOREMAN: Thank you. 

(witness excused.) 

MR. KOOT: That's all that I have to 

present today. I'm sorry I went over 20 minutes. 

A JUROR: I have a question. 

MR. KOOT: We'll finish this case up 

next Thursday afternoon. 

(Proceedings were adjourned and 

will reconvene at a later date.) 

---000---- 
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